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Vážení sousedé,

Prezidentské volby jsou za námi a ať už to 
dopadlo jakkoliv, věřím, že zvolený prezi-
dent České republiky bude reprezentovat 
naši zemi důstojně a  sebevědomě. První 
kolo ukázalo, že společnost je polarizova-
ná a  lidé mají velmi rozdílnou představu 
o  tom, kdo naši zemi nadále povede. Ne-
přísluší mi zde komentovat ať už jednot-
livé kandidáty, nebo snad výsledek voleb. 
Od toho tu radnice Prahy 6 není a tento její 
informační časopis už vůbec ne. Šestku vy-
dáváme především proto, abychom infor-
movali vás – naše obyvatele o provozních 

záležitostech týkajících se výhradně naší krásné městské části.
Ovšem za dveřmi jsou komunální volby, kde je to přesně obráceně. Až tolik 
tu nejde o  ideovou politiku, jako spíš o  práci konkrétních lidí. Letos máte 
možnost vyhodnotit kolik práce jsme pro vás udělali, a zda-li jsme obhájili 
důvěru, kterou jste nám dali. Přiznám se, že ještě nikdy neutekly čtyři roky 
v mém životě tak rychle. Myslel jsem si, kolik věcí se za jedno volební období 
dá stihnout, ale realita našeho legislativního prostředí a vztahů s magistrá-
tem je neúprosná. Přesto si myslím, že se hodně věcí podařilo. Často slyším 
od lidí, že je konečně taky někdo poslouchá a mám z toho radost. Bolestivé 
zavádění participace konečně přináší své ovoce. Stále totiž věřím, že včas-
ná informovanost, otevřenost a  možnost kohokoliv se k  věcem vyjádřit je 
správná cesta. Pokud nevíte, kde se snažíme občany zapojit, tak například 
v otázce budoucího využití Bubenečského nádraží, řešení Osy Červený vrch, 
P+R v Tobrucké, Lotyšského náměstí, Parkovacího domu na  Dědině, Lávky 
Horoměřická, Plánu pro Ladronku, právě probíhajícího připomínkování Met-
ropolitního plánu, nebo budoucí podobě Vítězného náměstí. Mimochodem 
– na vypsání soutěže tlačím už od roku 2015, a konečně je připravená, tak 
věřím, že se jí letos na jaře opravdu dočkáme. V tomto čísle vám také před-
stavíme projekt na dostavbu části Vítězného náměstí – doufám, že se vám 
bude líbit. 

Přeji vám hezké čtení a příjemné bydlení na šestce, 

Martin Polách

www.praha6.cz

VYPLATÍ 
SE TO!

Inzerujte v Šestce

59 000 VÝTISKŮ MĚSÍČNĚ!slevy při opakování 
plošné inzerce na rok 2018

12 a více měsíců – sleva 20 % | 6–11 měsíců – sleva 15 % | 3–5 měsíců – sleva 10 % (včetně DPH)

NÁPAD PRO ŠESTKU II
V letošním roce se koná druhý ročník projektu Nápad pro Šestku, v 
jehož rámci může veřejnost ovlivnit použití veřejných prostředků na 
zlepšení svého okolí. Pro druhý ročník je vyčleněna opět částka pět 
milionů korun. Přihlašování návrhů probíhá až do 15. března přes 
webovou stránku www.napadprosestku.cz, kde naleznete i pravidla 
a podrobné informace, co musí váš nápad obsahovat.
Městská část pořádá informační a konzultační setkání, která 
se uskuteční v únoru ve dvou termínech a kde mohou občané 
konzultovat své návrhy. Pro své dotazy můžete využít i emailovou 
adresu mamnapad@praha6.cz.

NÁPAD PRO ŠESTKU II – informační a konzultační setkání:
• úterý – 20. února od 18.00 hodin ve Skleněném paláci
• středu – 21. února od 18.00 hodin v ZŠ Petřiny Sever

VEŘEJNÉ SETKÁNÍ K OSE ČERVENÝ VRCH 
Praha 6 pokračuje v přípravě záměru celkové rekonstrukce lokálního 
centra Červený vrch. 
Radnice jedná s vlastníkem o podobě memoranda o spolupráci a zároveň 
probíhá participace  s občany – v závěru loňského roku byl ukončen sběr 
podnětů v terénu, které se nyní analyzují. Výsledky budou občanům 
představeny  na veřejném pracovním setkání, které proběhne v úterý  
27. února od 18 hodin v gymnáziu Arabská.
Na setkání budou především prezentované souhrnné výstupy 
z participace, ale také se tady mohou občané seznámit s představou 
radnice o podobě nového centra na sídlišti Červený vrch.

ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA MČ PRAHA 6
se koná v pátek 23. 2. 2018 od 10 hodin v zasedacím sále ZMČ, Čs. 

armády 23, Praha 6, 6. patro. 
Od 15 hodin jsou na programu interpelace. Program bude vyvěšen 

na úřední desce ÚMČ.
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ZDRAVOTNICT VÍ

Na základě podkladů od SNEO a. s., Kanceláře archi-
tekta a radní M. Hanušové zpracovala redakce

Quo vadis, polikliniko?

Věděli jste, že je poliklinika zapsána mezi 
slavné stavby Prahy 6 ve stejnojmenné knize 
z roku 2009? Že polikliniku v Břevnově navr-
hl stejný architekt jako oceňovaný plavecký 
stadion v Podolí nebo skvost mezi předváleč-
nými bytovými domy dejvický Skleňák? 
Ano, tím architektem je Richard Podzem-
ný (1907–1987), který patří mezi významné 
předsta vitele československé prvorepublikové 
avantgardy, velmi zajímavé stavby však tvořil 
i v pozdějším období, šlo hlavně o budovy ob-
čanské vybavenosti a  zdravotnická zařízení, je 
také autorem architektonicko-urbanistické kon-
cepce komplexu fakultní nemocnice v  Motole, 
kde navrhl dvě symetricky umístěné výškové 
budovy, z  nichž byla nakonec realizována jen 
jedna – dětské oddělení.

Že městská část má Kancelář architekta ne-
boli odbor, který má dohlížet na  veškeré 
územní a stavební zásahy, ale k rekonstrukci 
polikliniky prakticky nedostal šanci se vyjá-
dřit, aby se nenarušil hladký průběh přípra-
vy stavby? Komu hladký průběh územních 
a stavebních řízení v Praze 6 vyhovuje? 
Rozhodování a  průběh územních a  stavebních 
řízení probíhá v souladu se všemi platnými práv-
ními normami i v souladu s organizačním řádem 
Úřadu městské části Praha 6.

Proč chybí respekt k  hodnotným stavbám, 
kterých na Praze 6, a ani v Břevnově, zas tolik 
nemáme? 
Praha 6 samozřejmě respektuje hodnotu sta-
veb, jejichž je vlastníkem. 

Proč projektovou dokumentaci, na  kterou 
je vydané platné stavební povolení, projek-
tovala firma specializující se na  dopravní 
a inženýrské stavby, hlavně silnice a dálnice, 
a ne renomovaný ateliér v intencích renomé 
původního autora? A  má vůbec smysl tako-
vou dokumentaci použít, když odborné po-
souzení této dokumentace říká, že projektu 
chybí zadání? 
Současné vedení radnice musí vycházet z  už 
platného stavebního povolení, jeho zhotovitele 
bohužel vybral původní nájemce polikliniky. 

Proč hlavními kritérii pro výběr zhotovi-
tele na  dopracování dokumentace do  fáze 
 realizační je nejnižší cena a  nejkratší doba 
přípravy?  
Vzhledem k požadavku zákona je obtížné stano-
vit jiná kritéria.

Myslíte si, že takové zadávací podmínky po-
vedou ke skutečně kvalitnímu výsledku? 
V rámci daných možností ano.

Proč městská část má místo odboru inves-
tic firmu SNEO, která prakticky rozhoduje 
i o stavbách, které pro městskou část pouze 
spravuje, a  to z  čistě ekonomicko-technolo-
gického hlediska, ale nikoli z  hlediska sku-
tečné kvality stavby? Je správné, že díky této 
firmě nepodléhá investiční činnost radnice 
veřejné kontrole? 
Je to legitimní, běžná varianta správy obecního 
majetku. O  vzniku akciové společnosti SNEO, 
jejíž součástí je i  investiční oddělení, rozhodlo 
minulé vedení městské části v  roce 2003. Sou-
časná koalice neměla důvod toto rozhodnutí 
měnit. Informace o činnosti i hospodaření této 
společnosti jsou veřejně přístupné, s  výjimkou 
těch, které mají charakter obchodního tajemství 
a jejich ochrana je daná zákonem.

Proč není možné veřejnosti jasně a včas pre-
zentovat postup v přípravě rekonstrukce tak 
funkčně i  architektonicky významného ob-
jektu, jakým poliklinika je? 
Je to možné a děje se to. 

Je chyba pouze v  komunikaci mezi lékaři 
a radnicí, jak tvrdí radnice? 
Problém je spíš v tom, že někteří účastníci mají 
na věc odlišné názory. 

Skutečně není na  radnici nikdo odpovědný, 
kdo by si řekl, takhle to přece nejde, vezmu si 
tu věc na starost a udělám to s vidinou  kvality 
i za cenu, že se do konce mého mandátu stav-
ba nerozběhne, ale že se pouze uskuteční 
proces hodný následování?  Skutečně?
Rozhoduje rada jako kolektivní orgán; v  této 
otázce je nejdůležitější to, aby byla poliklinika 
řádně a kvalitně zrekonstruovaná.  

V ZÁVĚRU LOŇSKÉHO ROKU SI SPOLKY PŘÁLY NA SVÉ STRÁNCE, KTE-
ROU MAJÍ V ŠESTCE K DISPOZICI, ZA ÚČELEM INFORMOVÁNÍ O SVÉ 
ČINNOSTI, OTISKNOUT ŘADU OTÁZEK M. VOLFA TÝKAJÍCÍCH SE PO-
LIKLINIKY POD MARJÁNKOU. NE NA VŠECHNY BYLO MOŽNÉ ODPOVĚ-
DĚT, PROTOŽE TO NEBYLY OTÁZKY V PRAVÉM SLOVA SMYSLU, NA MNO-
HO Z NICH LZE DOHLEDAT ODPOVĚDI NA WEBOVÝCH STRÁNKÁCH 
PRAHY 6, SPOLEČNOSTI SNEO I ZDE V ŠESTCE, KDE O REKONSTRUKCI 
TOHOTO OBJEKTU RADNICE PRAVIDELNĚ INFORMUJE.  



únor 2018 5

AKTUALITY

V POLOVINĚ LEDNA BYLA OTEVŘE-
NÁ ZREKONSTRUOVANÁ POBOČKA 
POŠTY PRAHA 69 NA BŘEVNOVĚ. 
TA MÁ JAKO JEDNA Z PRVNÍCH 
VE SVÝCH PROSTORÁCH OTEVŘE-
NOU NOVOU – ČERVENOU – SPECI-
ALIZOVANOU PŘEPÁŽKU.  
Podle bankovní expertky Michaely Kacsenya-
konové přepážka svým barevným zpracováním 
přitahuje pozornost klientů a  ti se pak chodí 
zajímat o  služby České spořitelny. Slavnostní-
ho zahájení se ujala ředitelka pobočkové sítě 
pro Prahu Hana Tmejová, která děkovala všem 
pracovníkům pošty, že zvládli provoz během 
rekonstrukce a  popřála jim, stejně jako všem 
klientům České pošty, aby si užívali své nové 
prostory a byli s nimi spokojeni. Pobočka nebyla 
během rekonstrukce přestěhovaná do žádných 
náhradních prostor, práce probíhaly za provozu.

PŘÍPRAVA STRATEGICKÉHO DO-
KUMENTU PLÁN PRO LADRONKU 
VSTUPUJE DO DALŠÍ FÁZE. PO AN-
KETĚ Z ROKU 2016, DOTAZOVÁNÍ 
PŘÍMO NA MÍSTĚ A INTERNETOVÉ 
ANKETĚ PROBĚHLO V ZÁVĚRU LED-
NA PRACOVNÍ SETKÁNÍ S OBČANY.
Během večera v  ZŠ Pod Marjánkou se nejpr-
ve  přítomní seznámili s  výsledky interneto-
vé  ankety, následně se vytvořily dvě skupiny, 
v nichž lidé diskutovali o tom, čeho si na Ladron-
ce nejvíce cení, co jim tam chybí a  co by sami 
rádi změnili. 

Brusle ano i ne 
Mezi klady tohoto místa občané nejčastěji jme-
novali zeleň, vzrostlé stromy, včetně těch zasti-
ňujících cestu podél Tomanovy ulice, dostatek 
volného prostoru či univerzálnost místa, kde lidé 
mohou trávit volný čas způsobem, jaký si sami 
zvolí. Protože mezi přítomnými byli jak občané 
bydlící v okolí,  tak  zástupci in-line sportu, mezi 
výhodami tohoto místa se objevily i protichůdné 
odpovědi: tedy že jde o jednu z nejlepších drah 
pro bruslaře, a  místní si zase vážili, že jsou zde 
ještě cesty a stezky, kde bruslaři nejezdí. Za nej-
větší problémy pak lidé označili nedostatečnou 
obnovu a  údržbu stávajícího mobiliáře, časté 

konání masových akcí, sportovce na  kolech či 
bruslích, kteří mohou být nebezpeční pro ostat-
ní návštěvníky, nebo třeba nekvalitní povrch 
pěších cest a  nevyužití starého sportovního 
areálu. Během diskuse padlo několik stížností 
na vozítka segway, která zde většinou ohrožují 
zdraví všech. Jak však upozornil místostaros-
ta Martin Polách (ANO), od  samého začátku je 
v  provozním řádu tohoto volnočasového areá-
lu stanoven zákaz vjezdu motorových vozidel, 
mezi která se segwaye řadí. Na  základě toho 
byl vznesen i požadavek na častější přítomnost 
například strážníků městské policie, kteří by zde 
dohlíželi na  pořádek a  vykazovali odtud i  lidi 
na vozítkách.  

Stezka pro začátečníky vítána
Mezi činnosti a  prvky, které zde chybí, se obě 
skupiny shodly na stezce pro začátečníky a děti 
učící se na  bruslích či kolech, lepší propojení 
Ladronky s okolím nebo lepší řešení křižovatky 
u  usedlosti, kde se potkávají všechny skupiny 
návštěvníků a hrozí zde kolize. Lidem zde chybí 
i hřiště – dětské, sportovní i multifunkční.  Padl 
také návrh vysadit stromy na dětské hřiště, které 
by zde v létě stínily.  
Toto setkání ukončilo sběr podnětů od občanů, 
na jejich základě bude vytvořen návrh na využití 
Ladronky, který bude opět konzultován a před-
staven veřejnosti k  opřipomínkování. Teprve 
poté dojde k  jeho finalizaci a  vytvoření Plánu 
pro Ladronku, který by měl určit budoucnost to-
hoto areálu minimálně na osm let. V červnu by 
dokument měli schvalovat zastupitelé. 
 Výsledky ankety, místního dotazování i výstupy 
ze setkání najdete na  www.praha6.cz/planpro-
ladronku. 

Praha 6 nabízí svým občanům možnost nechat 
si zasílat informativní SMS zprávy o mimořád-
ných událostech, které jsou na území městské 
části (například povodně nebo rozsáhlé havá-
rie vodovodního řadu). Podmínkou pro zasílání 
těchto zpráv je registrace, kterou lze provést 
zasláním sms zprávy s  uvedeným jménem 
a příjmením na telefonní číslo – 777 362 844.

Přihlaste se k zasílání 
informací 

Pošta Praha 69 v novém 

Další setkání k Plánu pro Ladronku 
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KULTURNÍ GRANTY 

V ROCE 2014 ŠLO Z RADNIČNÍHO 
ROZPOČTU NA KULTURNÍ DOTACE 
ČTYŘI STA TISÍC KORUN, KTERÉ SI 
ROZDĚLILO 28 PROJEKTŮ. PRŮ-
MĚRNÁ ČÁSTKA NA JEDEN TEDY 
ČINILA NECELÝCH 14 300 KORUN. 
PRO POROVNÁNÍ: LONI SE V RÁMCI 
KULTURNÍCH DOTACÍ ROZDĚLILO 
CELKEM PŘES PĚT A PŮL MILIONU 
KORUN – TEDY 14 KRÁT VÍCE – 
A RADNICE PODPOŘILA V PRŮMĚ-
RU SKORO STOTISÍCOVOU SUMOU 
56 PROJEKTŮ. 
„Zatímco za minulé koalice rozhodoval o pod-
poře kulturních, ale i  sportovních a  spole-
čenských akcí radní pro kulturu či starosta, 
současná rada se rozhodla zvolit maximálně 
transparentní přístup rozdělování peněz ve for-
mě dotací, o  nichž rozhoduje kulturní komise, 
do  které nominují své odborníky všechny po-
litické strany zastoupené v zastupitelstvu,“ říká 
místostarosta pro kulturu Jan Lacina (STAN), 
a pokračuje: „Projekty mezi sebou soutěží kva-
litou, vyhnuli jsme se tak nekompetentnímu 

přidělování podle toho, jak kdo umí leštit kliky.“
Rozhodnutí kulturní komise potvrzuje nejdříve 
rada a  po  ní zastupitelstvo. Právě to na  svém 
posledním jednání dlouho o vybraných projek-
tech diskutovalo, neboť podle opozice některé 
tradiční akce zůstaly takzvaně pod čarou a ne-
měly zajištěné financování. Zastupitelé pak dali 
za  úkol radnímu pro kulturu upravit pravidla 
pro přidělování grantů a přitom respektovat 
principy zastupitelské demokracie. A  také při-
dali 750 tisíc korun na tradiční akce, konající se 
na území Prahy 6. Na únorovém zastupitelstvu 
tak pravděpodobně díky tomuto rozhodnu-
tí budou schválené dotace na  projekty, které 
skončily na  prvních devíti místech pod čarou, 
například pro spolky Žlutý karavan, Povaleč, 
Dejvická píšťalka, pololetní program galerie En-
trance, výstavu Mikulášovy patálie ve ViIle Pellé, 
dále Doktorest 2018, 24. břevnovský masopust-
ní průvod nebo provoz letního kina v  parku 
u Keplera a komunitní divadlo spolku Nesedím, 
sousedím.  

Jak to funguje nyní 
V  současné době radnice vypisuje dvakrát 
za  rok dotační program, do  něhož se mohou 

zájemci hlásit se svými projekty a žádat o část-
ku až půl milionu korun. Dotace nemůže pokrý-
vat veškeré náklady na  akci, minimálně deset 
procent musí žadatel uhradit z vlastních zdrojů. 
Přihlášené projekty hodnotí a boduje 13 členů 
kulturní komise, vytvoří se průměr a  vznikne 
pořadí, podle nějž se přiděluje dotace nejlépe 
hodnoceným akcím, dokud nedojde k  vyčer-
pání celkové částky. Výsledky jsou dostupné 
na internetu. 
Pokud žadatel neuspěje v  prvním programu, 
může se hlásit do  druhého dotačního progra-
mu, vyhlašovaného hned na  začátku nového 
roku, tedy právě v těchto dnech. 

Víceleté dotace, více projektů
„Za  velmi důležité považuji to, že se nám po-
vedlo zavést kolonku víceletých dotací, urče-
nou hlavně pro dlouholeté zavedené a úspěšné 
projekty, jako jsou Rekonstrukce bitvy na  Bílé 
Hoře, podpora kina Dlabačov, Dejvické hudební 
léto a podobné. Jejich organizátoři – vzhledem 
k významu akce pro Prahu 6 – tak získávají jisto-
tu, že budou mít základně zajištěnou podporu 
až na čtyři roky,“ konstatuje radní pro kulturu. 
V  rámci dvou dotačních programů Kultura I, 

Organizátoři Bitvy na Bílé Hoře uspěli 
se žádostí o víceletou dotaci, díky tomu 
získali finanční podporu až na čtyři roky.

Radnice Prahy 6 podporuje stále více kulturních akcí
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Kultura II a  víceletých dotací šlo na  podporu 
kulturních akcí a  projektů v  roce 2017 celkem 
5 537 400 korun. „Zde bych rád připomenul, že 
rozpočet městské části na kulturu od roku 2014 
neroste, využíváme ale toho, že se v roce 2015 
změnila metodika hlavního města na přerozdě-
lování daní z hazardu. Peníze se nepřerozdělují 
podle sídla hazardních firem, ale podle počtu 
obyvatel v  jednotlivých městských částech, 
což je pro stotisícovou Prahu 6 zajímavý bene-
fit,“ vysvětluje Jan Lacina. A  ačkoli jde šedesát 
procent z  těchto peněz na  sport a  volný čas, 
i na kulturu zbývá částka přes jeden a půl milio-
nu korun ročně, kterou Praha 6 v průběhu roku 
posiluje kulturní rozpočet. 
Přibývá nejen peněz na  kulturní dotace, ale 
i procento žádostí, které radnice podpoří. Počet 
úspěšných projektů celkově rok od roku roste, 
v roce 2014 jich radnice podpořila 28, loni dva-
krát tolik – 56. „Financovat kulturu prostřednic-
tvím dotačního systému se vyplácí. Nabídka je 
pestrá, lidé sami vědí, co v kulturní nabídce v je-
jich okolí schází. Pořadatelé akcí podpořených 
dotacemi navíc často odvedou spoustu práce 
bez nároku na odměnu. I díky tomu může být 
kulturní život v Praze 6 tak bohatý,“ konstatuje 
místostarosta Lacina. 
„Současný způsob přidělování kulturních do-
tací je dostatečně transparentní,“ říká Karolína 
Brabcová (Zelení), zároveň však dodává: „Zele-
ní ovšem požadovali takové změny pravidel, 
které by snížily maximální výši požadované 
částky dotace z půl milionu na 300 000 Kč tak, 
aby šanci získat dotaci měly i menší, alternativ-
ní a  méně zkušené kulturní akce či instituce.“ 
S tímto požadavkem však neuspěli. 

Změna pravidel
„Myslím si, že dosavadní systém rozdělování 
dotací byl spravedlivý i srozumitelný,“ říká mís-
tostarosta pro kulturu. Přesto však letos v lednu 
na žádost zastupitelstva k úpravám pravidel do-
šlo, a to po konzultaci v kulturní komisi, v gré-
miu starosty i  v  radě městské části. „Ve  chvíli, 
kdy budou známé výsledky hodnocení dotací, 
vyhradila si komise právo nad nimi diskutovat 
a ve třetím kole je ještě v mimořádných přípa-
dech změnit,“ informuje Jan Lacina. Rada měst-
ské části k tomu připojila požadavek, aby bylo 
hodnocení jednotlivých členů komise veřejně 
dostupné. Dosud totiž bylo anonymizováno.
„Způsob zveřejňování výsledků a  rozdělová-
ní kulturních dotací nebyly dosud dostatečně 
transparentní. Výsledky hlasování byly uveřej-
ňovány pouze čísly a nebylo možno dohledat, 
jak který člen kulturní komise hlasoval,“ říká 
předseda kontrolního výboru René Pekárek 
(ČSSD) a navrhuje zrušení anonymity, které by 
podle něj přispělo k  větší zodpovědnosti jed-
notlivých hodnotitelů. 
S  tím souhlasí i  ODS. „Přidělit body projektům 
nestačí. Proto ODS dlouhodobě prosazuje 

kombinaci několika variant hodnocení: přiděle-
ní bodů po  prostudování projektů, následnou 
diskusi, která zohlední i osobní postřehy a zku-
šenosti, a teprve poté konečné stanovení výše 
dotací. Po obsáhlé debatě na posledním zastu-
pitelstvu kulturní komise námi navrhovanou 
úpravu schválila,“ říká zastupitelka za tuto stra-
nu a členka kulturní komise Marie Kubíková.
Jiný systém přidělování dotací by navrhla 
 Helena Briardová (KSČM): „Bylo by dobré vzít 
si příklad ze systému, jakým se přidělují finanč-
ní prostředky ve  Výboru pro kulturu hlavního 
města Prahy. Tam navrhne dotace grantová 
komise na  základě kvality a  uměleckého pří-
nosu  předložených projektů. Žadatelům, kte-
ří neuspěli u  grantové komise, ale pak může 
Výbor a  následně Zastupitelstvo přidělit tak-
zvanou individuální účelovou dotaci, pokud  
je  společenský zájem na  tom, aby se projekt 
uskutečnil“.

Další způsoby financování kultury
Prostřednictvím kulturních dotací se podporu-
je nejvíce akcí na území městské části, některé 
výjimečné události však mají místo přímo v roz-
počtu městské části – typickým příkladem je 
mimořádně oblíbená Opera v Šárce. 
Klíčové kulturní akce však pořádá městská část 
sama. Jde například o  Velikonoční koncerty, 
hudební festival ve Hvězdě, Společenský večer 
Prahy 6, oslavy založení republiky 28. října, du-
šičkový koncert nebo Vánoce v Praze 6.
Městská část rovněž každý rok pořádá jednu 
velkou kulturně společenskou událost. V  roce 
2015 šlo o 70. výročí osvobození republiky a ko-
nec druhé světové války, o rok později o Poctu 
Václavu Havlovi, letos to bude projekt nazvaný 
Rok české státnosti.
Samostatnou kapitolou jsou Farmářské trhy, 
v  jejichž rámci se prezentují partnerská měs-
ta Prahy 6 a od roku 2016 se tu koná také mi-

mořádně vyhledávaný Festival ambasád Food 
and Culture. Z  Farmářských trhů má radnice 
od  roku 2015 příjem 750 tisíc korun ročně 
za pronájem stánků. Městské části se tak vracejí 
peníze, které do tohoto projektu při jeho vzniku 
investovala. 
Zvláštní skupinou podpory jsou malé dary ome-
zené jednorázovou částkou v  ma ximální výši 
deset tisíc korun. Na  ně má kulturní rozpočet 
vyhrazen čtvrt milionu korun ročně. „Jde o vše-
hochuť žádostí. Od  podpory lokálního plesu, 
přes poutní cestu do Itálie až po ceny do soutě-
že chovatelů drobného zvířectva.  Rozdělujeme 
nízké částky, které však mohou v  jednotlivých 
případech velmi prospět – především díky 
rychlosti přidělení. Z  250 tisícové částky tímto 
způsobem můžeme ročně pomoci víc jak třiceti 
akcím,“ uzavírá místostarosta Jan Lacina. 

Mezi události, které mají 
místo přímo v rozpočtu, 
patří například mimořádně 
oblíbená Opera v Šárce. 
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ČERVENÝ VRCH, PETŘINY, DĚDI-
NA… TISÍCE OBYVATEL MĚSTSKÉ 
ČÁSTI ŽIJÍ NA SÍDLIŠTÍCH, KTERÁ 
JSOU NĚKDY TROCHU OPOMÍJENA 
OPROTI JINÝM LOKALITÁM. ZMĚ-
NA BY MĚLA PŘIJÍT LETOS, KDY SE 
CHCE RADNICE ZAMĚŘIT NA ZLEP-
ŠENÍ PROSTŘEDÍ PRÁVĚ V TĚCHTO 
ČÁSTECH PRAHY 6. 
„Sám jsem vyrůstal v jednom z činžovních domů 
na Červeném vrchu a mám zdejší prostředí spo-
jeno s řadou nostalgických vzpomínek,“ říká Ro-
man Mejstřík (ANO), radní pro životní prostředí. 
A pokračuje: „Co mě v této souvislosti však zara-
zilo je skutečnost, že vnitroblok ulice Jemenská, 
od sedmdesátých let příliš změn nenaznal.“ 

Červený Vrch, Petřiny i Dědina
I proto se bude odbor životního prostředí v le-
tošním roce více věnovat právě sídlištím na úze-
mí městské části. Zvýší se nejen četnost běžné 
údržby – hlavně sekání trávy a uklízení, ale při-
pravuje se i řada projektů na celkové vylepšení 
těchto míst. 
Radnice plánuje opravit chodníky mezi panelo-
vými domy na sídlišti Červený vrch v ulici Konž-
ská, dále upravit pás pro parkování v Súdánské 
ulici, v plánu je rekultivace neudržované plochy 
v ulici Jemenská a dojde i na opravu parkových 
cest u nově budované školky Mezi domy.

Na  sídlišti Petřiny se připravují na  letoší rok 
souvislé opravy chodníků za  domy Na  Petři-
nách 84-90, na  piknikovém místě v  ulici Šum-
berova přibudou pítka, realizovat se má  i pro-
jekt  Náměstíčko na Petřinách. Radnice plánuje 
odstranit slivoně na  křižovatce ulic Mysliveč-
kova a  Dusíkova a  následně je vhodně nahra-
dit. Na  obou sídlištích se nově objeví nádoby 
na   třídění kovových obalů,  městská část tak 
vyjde vstříc občanům, kteří mají zájem na jejich 
separaci. 
Změny jsou naplánované i  na  sídlišti Dědina, 
kde se plánuje rekultivace ploch za parkovištěm 
v ulici u Valu a dále se zde vyznačí přechod pro 
chodce u pošty v ulici Vlastina. 
Jistá naopak není realizace Kuličkového areálu, 
který si lidé vybrali v rámci participačního pro-
jektu Mám nápad pro Šestku. „Ukázalo se totiž, 
že skutečné náklady na jeho realizaci několika-
násobně překračují původní odhad. Snažíme 
se proto realizaci tohoto nápadu vyřešit prosa-
zením vícezdrojového financování,“ vysvětluje 
Roman Mejstřík.

Podle připomínek občanů
Při plánování úprav a  budoucí podoby sídlišť 
bude radnice brát ohled na  názory zdejších 
občanů.  V dubnu se proto uskuteční tři setkání 
s občany, kde by radnice chtěla posbírat námě-
ty a připomínky místních. „Na setkání s občany 
Petřin bych rád pozval i  obyvatele tak trochu 

opomíjené zástavby mezi ulicemi Radimova 
a Patočkova. Bohužel ne vše může Úřad městské 
části Praha 6 ovlivnit, ale určitě se i v takových 
případech pokusíme o nápravu na základě zís-
kaných podnětů. Nikdo nezná místní problémy 
lépe než samotní občané daných lokalit,“ dodá-
vá radní pro životní  prostředí. 
Přesné termíny a  místa budou zveřejněné 
v  březnové Šestce i  na  stránkách webových 
stránkách www.praha6.cz.

Šestková sídliště čekají opravy  

Vandalové zničili 
čtyři javory  
NA ZAČÁTKU ČERVNA LOŇSKÉHO 
ROKU VYSADILA SPOLEČNOST 
SNEO V ULICI JOSÉ MARTÍHO 
NA VELESLAVÍNĚ ČTYŘI JAVORY 
BABYKA, KTERÉ NAHRADILY ČTY-
ŘI POKÁCENÉ SMRKY.  NA MÍSTĚ 
VŠAK NEVYDRŽELY DLOUHO. 

„Při kontrole stavu nově vysázené zeleně 
jsme 3. ledna zjistili, že vandal či vandalové, 
poškodili kmeny všech čtyř stromů. Ve výšce 
kolem metru jejich kmeny nařezali pilou, a to 
z jedné poloviny až tří čtvrtin, v  jednom pří-
padě kmínek dokonce podřízli celý. Jde o čin, 
nad kterým opravdu zůstává rozum stát,“  říká 
Petr Macháček, místopředseda představen-
stva SNEO. Podle něj je poškození tak zásadní, 
že stromy nemají šanci přežít a budou muset 
být vyměněny za nové. Jejich cena byla 23 ti-
síc korun, včetně práce. 
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U SEVERNÍHO OKRAJE OBORY 
HVĚZDA V LIBOCI SE BUDUJE NOVÝ 
RYBNÍK O VELIKOSTI 1700 METRŮ 
ČTVEREČNÍCH, JMENOVAT SE BUDE 
TEREZA A HOTOVÝ BY MĚL BÝT 
DO KONCE LETOŠNÍHO ROKU.

Nový rybník bude v místě bývalé zahrádkářské 
kolonie. Po  jejím zrušení místo pustlo a  vzni-
kaly zde nepovolené skládky. Hlavní město se 
rozhodlo prostor nejen vyčistit, ale také zde po-
stavit nový rybník, napájený z potoka Světluška 
a rybníku Ve Hvězdě. K němu přibudou ještě dvě 
tůně a zároveň se vyčistí a zrevitalizuje sto dva-
cet metrů koryta Litovicko-Šáreckého potoka. 
Hlavní město tak chce celkově zlepšit prostředí 
u severního okraje obory Hvězda, pod kostelem 
sv. Fabiána a Šebestiána.

Místo na komunitní zahradu 
Po  vyčištění celé plochy byl na  svazích pod 
kostelem vysázen třešňový sad z  historických 
pražských odrůd a  vyseta speciální směs pro 
květnaté louky. Ve  svahu byly v  létě vybudo-

vány kamenné zídky, kolem kterých povedou 
pěšiny a  stezky. Část plochy podél zdi obory 
zůstává na žádost Prahy 6 volná, aby zde moh-
la vzniknout komunitní zahrada. Celkově zde 

bude opravená plocha o velikosti 18 tisíc metrů 
čtverečních a  magistrát to přijde na  čtyři mili-
óny korun. Veškeré práce mají být dokončeny 
na konci letošního roku.

JE VÁM LÍTO VYHODIT STARÉ, ALE 
STÁLE FUNKČNÍ VĚCI? DOSTALI JSTE 
K VÁNOCŮM NEVHODNÝ DÁREK 
A NEVÍTE, CO S NÍM? NAVŠTIVTE 
WEBOVÉ STRÁNKY PRAHO.NEVY-
HAZUJTO.CZ.
Jde o  virtuální tržiště, na  němž si lidé mohou 
vzájemně pomoci. Darovat věc, kterou už nepo-
třebují, nebo na druhé straně něco získat. A to 
zcela zdarma, jen za odvoz.
Jak na to? Do  internetového prohlížeče zadáte 
adresu praho.nevyhazujto.cz. Pokud něco shá-
níte, můžete hledat podle různých kategorií 
nebo jen listovat a hledat, zda vás něco zaujme. 
Pokud jste našli, co jste hledali, klikněte na „Chci 

to“, přihlaste se/zaregistrujte se a  postupujte 
podle instrukcí. Pokud naopak chcete něco 
nabídnout, je potřeba se nejprve zaregistrovat 
pomocí jednoduchého formuláře, vyplnit pár 
kolonek o nabízené věci a vložit fotografii. Pak 
už jen čekáte na zájemce.
Webové stránky jsou v  provozu od  podzimu 
loňského roku a  za  první tři měsíce navštívilo 
portál 106 000 tisíc obyvatel metropole a daro-
valo zde 3248 věcí.
Pražští radní také v lednu schválili vznik sběrny 
nepotřebných věcí. Lidé zde budou moci odklá-
dat nábytek i knihy nebo je za symbolický po-
platek je kupovat. Takzvané Re-Use centrum má 
sídlit v Holešovické tržnici v momentálně nevy-
užívané hale číslo 23, která se nachází na okraji 

areálu v  blízkosti tramvajové zastávky. Využití 
budovy k účelu sběrny je podmíněno kompletní 
rekonstrukcí haly. Výtěžek z prodeje by měl být 
využit na podporu systému nakládání s odpady 
ve městě. Kromě snížení množství odpadu mají 
tato zařízení také sociální rozměr, neboť před-
měty v  dobrém stavu za  symbolický poplatek 
mohou pomoci potřebným.

Nový rybník 
v Liboci  

Věci lze pořídit nebo darovat za odvoz  
Dopravní omezení
Od  1. 2. do  30. 4. bude uzavřena Sibelio-
va ulice v  úseku Střešovická – Na  Hubálce 
z důvodu rekonstrukce kanalizace a obnovy 
vodovodního řadu.  Z  tohoto důvodu bude 
trasa MHD linky č. 108 vedena ul. Střešovic-
ká – Na Hubálce a dále po své trase. Dočas-
né zastávky MHD budou umístěny v  ulici 
 Střešovická.

Od 12. 2. do 30. 4. bude uzavřena ulice Za-
vadilova v  úseku od  ulice Velvarská – Staro-
dejvická ve směru z centra a ulice Probošťská 
- západní vozovka z  důvodu obnovy vodo-
vodního řadu a následné obnovy povrchu ko-
munikace.  Vjezd do areálu Pražských služeb 
(sběrný dvůr) v Probošťské  nebude stavební 
činnosti narušen.
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Nedaleko kostela sv. Fabiána a Šebestiána 
v Liboci vznikne do konce roku rybník 
Tereza napájený potokem Světluška.
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ÚZEMNÍ ROZVOJ

NÁVRH NOVÉ PODOBY MATEŘSKÉ 
ŠKOLY VOKOVICKÁ PŘEDSTAVILI 
AUTOŘI PROJEKTU I ZÁSTUPCI 
RADNICE VEŘEJNOSTI NA LEDNO-
VÉM SETKÁNÍ. VARIANTA, KTEROU 
POROTA VYBRALA JAKO VÍTĚZNOU 
V ANONYMNÍ ARCHITEKTONICKÉ 
SOUTĚŽI, SE LIDEM LÍBÍ. 

Vítězný návrh vytvořili Theresa Anna Kjellberg 
a  Štepán Matoušek ze studia Small Smart Ar-
chitekture. „Půdorysná stopa sleduje původní 
strukturu školky a  díky tomu v  plné míře vyu-
žívá okolní vzrostlou zeleň. Stromy a rozměrná 
střecha navozují pocit soukromí i ochranu před 
pohledy z  okolních bytových domů,“ popsali 
objekt, který má nahradit stávající technic-
ky nevyhovující budovu z  roku 1936. „Stavba 
školky na sebe svojí architekturou neupoutává 
pozornost, tu upírá na děti. Projekt, který jsme 
nazvali pod jednou střechou, dává dětem svo-
bodu otevřeností do zahrady i vnitřním velko-
rysým prostorem,“ dodávají. Černá dřevěná 
fasáda například umožní, aby si děti mohly ma-
lovat na stěny křídou vlastní obrázky. 
Autoři se inspirovali švédskou architekturou, 
používají přírodní materiály, dispozice jsou 
optimální a  promyšlené. Každá třída má vlast-
ní sociální zázemí nebo využitelné podkroví. 
„Návrh předčil mé představy, školka je podob-
ná té současné a respektuje zeleň, kterou jsme 
tu po léta budovali ve spolupráci s rodiči, nád-
hera,“ chválila návrh na setkání ředitelka školky 
Zuzana Soukopová.

„Rádi bychom návrh co nejdřív posunuli k do-
pracování dalších stupňů dokumentace a k re-
alizaci. Za dva roky bychom ji mohli vidět stát,“ 
uvedl místostarosta pro územní rozvoj Martin 
Polách (ANO). Školka bude po dokončení čtyř-
třídní, kapacita se proti současnému stavu roz-
šíří o jednu třídu s 25 dětmi na celkový stav100 
dětí. Variabilní návrh umožňuje v  budoucnu 
tento počet ještě navýšit ještě o 50 míst.  
Setkání s  veřejností se dotklo také výstavby 
školky Mezi domy v těsném sousedství MŠ Vo-
kovická. Stavba bude zahájena během několika 
týdnů. Jde o dvoutřídní přízemní školku se zele-
nou střechou, která vyroste na obecním pozem-
ku mezi věžovými domy poté, co radnice Pra-
hy  6 nalezla dohodu s vlastníky bytů v okolních 
domech a návrh upravila dle jejich přání. Školka 
bude součástí MŠ Vokovická a již v příštím škol-
ním roce 2018–19 se do  ní po  dobu výstavby 
přesunou děti ze školky Vokovická. Jak uvedl 
místostarosta pro školství Jan Lacina (STAN), 
podle aktuálního vývoje bude tato nová školka 
sloužit jako školské zařízení po dobu nejbližších 
20–30 let. „Ve  školkách je nyní kolem tří tisíc 
míst a  je potřeba přistavět dalších 500–1000 
míst. Rozšiřujeme kapacity stávajících škol-
ských zařízení a uvažujeme o všech parcelách, 
na kterých bychom mohli stavět nová,“ dodal.  
Během debaty lidé vznášeli poznámky napří-
klad ke  komplikovanému parkování v  lokalitě, 
na  které má školka také vliv. Objevil se návrh 
na  zavedení spádových oblastí, který by zvý-
hodnil ty, kteří mají školku v docházkové vzdá-
lenosti a nejezdí k ní autem. 

Lidé se seznámili s budoucí podobou 
MŠ Vokovická 

Připomínky občanů 
k Metropolitnímu 
plánu 
METROPOLITNÍ PLÁN OVLIVNÍ 
PODOBU HLAVNÍHO MĚSTA, A TEDY 
I PRAHY 6, NA CELÁ DESETILETÍ. 
V ZÁVĚRU LOŇSKÉHO ROKU INSTI-
TUT PLÁNOVÁNÍ A ROZVOJE ZVE-
ŘEJNIL POSLEDNÍ VERZI TOHOTO 
DOKUMENTU, ABY JI MOHLI LIDÉ 
PŘIPOMÍNKOVAT. SBĚR PODNĚTŮ 
A NÁMĚTŮ ZAČNE V BŘEZNU.

Městská část vyzvala spolky působící na  jejím 
území a také občany, aby se do připomínková-
ní zapojili. Od  ledna funguje na  stránce www.
praha6.org/mpp aktualizovaná verze aplikace, 
přes kterou se každý občan může po přihlášení 
vyjádřit k návrhu metropolitního plánu. „Žádná 
jiná městská část takovou aplikaci pro zapojení 
veřejnosti nemá a myslím, že spolky zde odved-
ly výbornou práci,“ konstatuje místostarosta 
pro územní rozvoj Martin Polách (ANO), který 
spolu se spolky inicioval informativní schůzku 
ve  Skleňáku pro garanty jednotlivých lokalit 
a občany. 
„Odborníci, kteří se k  plánu vyjadřují, mohou 
upozornit na obecné nepřesnosti, ale konkrét-
ní chyby ve  vymezeném území snadno pře-
hlédnou. Toto je úkol pro  místní občany, kteří 
nejlépe znají lokalitu, v níž žijí a mohou proto 
poskytnout důležitou zpětnou vazbu ke  kon-
krétnímu místu,“ říká Vladan Hodek, jeden z ini-
ciátorů připomínkování.
Nový Metropolitní plán dělí území Prahy 6 
na  81 lokalit, z  nichž 45 se nachází zcela 
na   území městské části, zbytek do ní zasahuje 
více či méně. Přitom Metropolitní plán nově 
dělí území na  produkční, obytné, rekreační 
a  přírodní, rekreační se mohou nacházet jak 
v  zastavitelné, tak nezastavitelné oblasti… 
Aby se lidé v pojmech vyznali a návrh pocho-
pili, autoři aplikace pro ně připravili návod „jak 
na to“, kde se dozví více. Pokud by někdo měl 
přece jen potíže, může se obrátit na  garanty 
– některé lokality už je mají – kteří jim poradí. 
Garanti lokalit také připomínky shrnou a před-
loží městské části. V aplikaci pak bude vidět, jak 
s nimi radnice  naložila. „Postup připomínková-
ní Metropo litního plánu vnímáme jako výbor-
ný příklad toho, že spolupráce radnice, spolků 
a  aktivních občanů na  Praze 6 má vždy smysl. 
Z tohoto postupu by si měli vzít příklad i ti rad-
ní, pro které je slovo participace pořád velkou 
neznámou,“ chválí postup Petr Píša, zastupitel 
za Stranu zelených.
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BEZPEČNOST

PROGRAM NA ODSTRAŇOVÁNÍ 
GRAFFITI Z BUDOV VZNIKL UŽ 
V ROCE 2000, PŮVODNĚ NA JE-
DEN ZKUŠEBNÍ ROK. PROTOŽE SE 
OSVĚDČIL, STÁLE TRVÁ. PŘIHLÁSIT 
SE DO NĚJ MOHOU I SOUKROMÉ 
OSOBY.  
Na  počátku tohoto programu radnice vyfotila 
a  zdokumentovala poškozené obecní budovy, 
nechala sprejerské malby odstranit, stěny opat-
řit speciálním nátěrem a  poté sledovala, kde 
se graffiti nově objeví. A opět je nechala umýt. 
Ukázalo se, že jich ale ubývá. „Sprejeři jsou rádi, 
pokud někdo jejich díla vidí. Když jim je pravi-
delně odstraňujeme, lze říci, že je to časem pře-
stane bavit a s ničením majetku přestanou,“ říká 
radní pro bezpečnost Zdeněk Hořánek (ANO). 
Program se netýká jen nemovitostí patřící 
městské části, ale mohou se do  něj přihlásit 
i  soukromé osoby – občané i  firmy.  Stačí jen 
podepsat přihlášku na  dobu neurčitou, v  níž 

se majitel zavazuje,  že bude pravidelně kont-
rolovat svou nemovitost a v případě poškození 
nahlásí tuto událost na  bezplatnou infolinku 
800 100 596. Pravidelnou kontrolu provádí i od-
borná firma v rámci smlouvy, a také kontroloři 
odboru dopravy a  životního prostředí. Pokud 
je sprejer přistižen, zavazuje se majitel také 
k tomu, že podnikne veškeré právní kroky k vy-
máhání škody.

Náklady na odstranění klesají
Na počátku programu platila radnice za odstra-
nění každého jednoho graffiti, na  léta 2010 až 
2014 uzavřela novou paušální smlouvu za  27 
milionů korun, která zahrnovala kromě odstra-
ňování graffiti ze soukromých nemovitostí také 
čištění posprejovaných odpadkových košů, 
laviček, herních prvků a  pomníků a  dalších 
veřejných míst. Na roky 2014 až 2017 byla uza-
vřená smlouva nová, kde se k stávajícímu rozsa-
hu prací přidalo ještě čištění obecních budov, 
které městská část do té doby nechávala čistit 

svými firmami. Protože posprejovaných budov 
a  zařízení ubývá, paušální částka klesla o  více 
než deset milionů na 16,7 milionů korun. Podle 
informací odboru dopravy a životního prostře-
dí se ročně odstraní 2510 metrů čtverečních 
 graffiti.
Že k  ničení majetku tímto způsobem dochází 
stále méně, potvrzuje i Zdeněk Kovanda, ředi-
tel městské policie pro Prahu 6: „V loňském roce 
naši strážníci řešili pouze tři případy takzvaných 
sprejerů, kdy nás na ně upozornili občané pří-
mo nebo prostřednictvím linky 156. Jedenkrát 
si jich všimli pozorní strážníci při běžně hlídce.“
Protože se program Stop graffiti osvědčil, od-
bor životního prostředí nyní v  souladu se zá-
konem o veřejných zakázkách připravuje nový, 
a  to opět na  čtyřleté období. „Antisprejerový 
program, který je znám spíše pod názvem stop-
-graffiti a  který v  sobě obsahuje jak ošetření 
budov antisprejerovým nátěrem, tak odstraňo-
vání graffiti, je na Praze 6 realizován již od roku 
2000. Jsem rád, že současné vedení radnice po-
kračuje v  realizaci tohoto úspěšného projektu 
beze změny,“ souhlasí  zastupitel Jiří Lála (ODS).
Praha 6 si zakládá na  tom, že je oblíbenou re-
zidenční čtvrtí a díky letišti také jakousi vstup-
ní branou pro turisty, kteří zde získávají první 
dojem z hlavního města. „Bezpečnost a čistota 
jsou proto pro nás velmi důležitým tématem,“ 
dodává Zdeněk Hořánek.

Program Stop graffiti pokračuje

Semafory možná zastaví auta před Prahou 6
JAK VYŘEŠIT DLOUHÉ KOLONY 
NA ÚZEMÍ PRAHY 6, POKUD JSOU 
TUNELY NEPRŮJEZDNÉ? POMOCI 
BY MOHLY SVĚTELNÉ ZÁBRA-
NY, TEDY SEMAFORY, KTERÉ BY 
UZAVŘELY PŘÍJEZDY HLAVNĚ 
OD STŘEDNÍCH ČECH A CHRÁNILY  
OBYVATELE PŘED AUTY V KOLO-
NÁCH, KTERÉ ZHORŠUJÍ PODMÍN-
KY PRO ŽIVOT V MĚSTSKÉ ČÁSTI.   

Semafory by měly být synchronizovány se 
světelnou signalizací ve  Strahovském tune-
lu i komplexu tunelu Blanka a  jakmile by tam 
došlo k zastavení provozu, rozsvítila by se čer-
vená i  na  semaforech na  vjezdu do  Prahy 6.  
Po znovuotevření tunelů by se rozjely i kolony 
před Prahou 6. 
„Podkladová studie rozmisťuje zábrany 
od   Roztok na  Podbabskou, od  západu pak 
uzavírají vjezd na  Evropskou a  Karlovarskou, 
vždy v  návaznosti na  výjezdy z  Pražského 

okruhu. Toto opatření je silným voláním vůči 
městu i státu – řešte urychleně dostavbu okru-
hu,  železnice a  P+R na  území Prahy i  Středo-
českého kraje,“ říká radní pro strategický roz-
voje Eva Smutná (TOP 09). 
Na  světelné závory je už vypracovaná studie, 
která bude předložená strategické i  dopravní 
komisi k  vyjádření, následně by ji měla pro-
jednávat rada městské části, ovšem konečné 
rozhodnutí musí vydat magistrát. Pokud by dal 
kladné stanovisko, mohou se světelné závory 
objevit před Prahou 6 už v letošním roce, první 
semafor by zřejmě stavěl auta na Podbabské. 



12 únor 2018

MODERNÍ VARIANTA PROTILEHLÉ 
BUDOVY GENERÁLNÍHO ŠTÁBU 
– TAK LZE JEDNODUŠE POPSAT 
VZHLED NOVÉHO BYTOVÉHO 
DOMU, KTERÝ MÁ STÁT V PROLUCE 
NA VÍTĚZNÉM NÁMĚSTÍ MEZI ULI-
CEMI JUGOSLÁVSKÝCH PARTYZÁNŮ 
A VERDUNSKÁ.

Po vyřešení sporů mezi městskou částí a inves-
torem schválili zastupitelé na svém prosincovém 
jednání odprodej pozemku na  Vítězném ná-
městí společnosti Vítězné náměstí, a. s., za 120,3 
miliony korun. Další 39,4 miliony korun poply-
nou do radniční kasy za uhrazení starších dluhů 
a  obě strany se dohodly i  na  tom, že městská 
část dostane ročně devět milionů z  pronájmů 
komerčních prostor v  přízemí domu. Nic tedy 
nebrání tomu, aby v  proluce začala stavba by-
tového domu od studia Jakub Cigler Architekti. 
„S  tímto studiem jsme už několikrát spolupra-
covali, jsou autory administrativní budovy Flo-
rentinum, kde sídlí naše společnost, připravovali 

pro nás projekt Waltrovka. Především však jde 
o renomované a kvalitní architekty a my si mys-
líme, že dostavba Vítězného náměstí si renomé 
a kvalitu zaslouží,“ vysvětluje Lukáš Techl z Pen-
ta Investments, která je polovičním vlastníkem 
společnosti Vítězné náměstí, druhým vlastní-
kem je společnost Kaprain.

INSPIROVÁNO GENERÁLNÍM 
ŠTÁBEM 
Po nadměrné komerční budově Line, pro níž se 
vžilo označení Lední medvěd, má nyní na Vítěz-
ném náměstí vyrůst nový bytový dům. „Dejvice 
jsou přece jen rezidenční čtvrtí, bytový dům se 
sem hodí lépe. Navíc jde o dostavbu, která nava-
zuje na dva bytové domy, přišlo nám tedy logic-
ké postavit zde objekt se stejnou funkcí – bytový 
dům s  občanskou a  obchodní funkcí v  prvním 
patře,“ říká zástupce investora Lukáš Techl. 
Dům vyplní jednu osminu kvadrantu, která nyní 
slouží jako nevzhledná parkovací plocha. Archi-
tekti se od počátku drželi urbanistických zásad, 
které navrhl Antonín Engel v zastavovacím plá-

TÉMA VYDÁNÍ

NOVÝ BYTOVÝ DŮM 
NA VÍTĚZNÉM NÁMĚSTÍ
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Připravila Magdaléna Krajmerová, Foto: Jakub Cigler Architekti
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nu v dvacátých letech minulého století. Stavba 
odpovídá i  aktualizovanému regulačnímu plá-
nu z  roku 1995, který sice nakonec nevstoupil 
v  platnost, ale zpřesňuje Engelovu koncepci. 
Zde jsou přesně uvedené hranice zástavby, výš-
ky říms, střech a  podobně. Nový bytový dům 
na Vítězném náměstí tyto zásady dodržuje.
„Při navrhování jsme vycházeli z  protilehlé bu-
dovy Generálního štábu. Jde o dům s výrazným 
vertikálním členěním, které jsme chtěli zacho-
vat, jen mu dodat moderní formu, a tu urbanis-
tickou ponechat,“ říká architekt Tomáš Kučera, 
který spolu s architektem Ondřejem Hrozinkou 
měl ve studiu Jakub Cigler Architekti tuto stav-
bu na starost. Autoři záměrně nenavrhovali his-
torizující dům, tedy co možná nejpřesnější kopii 
Generálního štábu, protože moderní forma re-
flektuje současné potřeby rezidentů i  obyvatel 
v blízkém okolí mnohem lépe.
 

STEJNÝ PŮDORYS I VÝŠKA
Půdorys bytového domu přesně kopíruje půdo-
rys Generálního štábu. Shodných prvků je zde 

k nalezení více. Hlavní římsa se nachází ve stej-
né výšce jako římsa armádní budovy a  římsy 
okolních budov na  náměstí. Římsy na  bočních 
fasádách v ulici Verdunské a Jugoslávských par-
tyzánů zase navazují na  přilehlé objekty. Také 
výška domu je stejná jako budova Generálního 
štábu a  to samé lze říci o  sedlové střeše, kdy 
vertikální lamely kopírují tvar a sklon jeho stře-
chy. Do  vedlejších ulic se výška domu snižuje 
tak, aby plynule navázala na sousední objekty. 
Na pohled je nový dům rozčleněný na tři: hlav-
ní – otočený na Vítězné náměstí – doplňují dva 
nižší boční. Tak se lépe podařilo stavbu začlenit 
do  nedokončeného bloku. Architekti také do-
drželi i hloubku domu stejnou jako u okolních 
staveb, tedy 16,5 metru. Dům tedy nijak výrazně 
nezasahuje ani do vnitrobloku. 
 

DOSTATEK GARÁŽÍ PRO 
VŠECHNY BYTY
Dům z  hlediska využitelnosti odpovídá ko-
eficientu zastavěnosti I, stejně je to určené 
v  územním plánu. Bytový dům bude mít dvě 

podzemní podlaží, která budou sloužit jako ga-
ráže s  přibližně 140 parkovacími místy a  tech-
nické zázemí. V přízemí se nachází nejen hlav-
ní vstup do  domu, ale především variabilní 
prostor pro obchodní a občanskou vybavenost 
či služby a jedna větší obchodní jednotka, kde 
je  plá nována prodejna potravin, která v této lo-
kalitě chybí. 
Nad ním je osm pater bytů – šest klasických 
a dvě ustupující v střešní části. Vznikne zde sko-
ro stovka bytových jednotek, zhruba polovina 
z nich bude mít dispozice 1+kk a 2+kk. 
Pod střechou se budou nacházet dva vel- 
ké mezonetové 5+ kuchyňský kout. Na  jeden 
byt tak připadá jedno až dvě parkovací místa 
v suterénu.
 

ŘEŠENÍ DOPRAVY
Vjezd do  objektu je navržen z  Verdunské uli-
ce, z  boční části domu. „Přízemí nejen našeho 
domu, ale i  ostatních budov na  Vítězném ná-
městí tvoří obchody, kavárny a  další komerční 
a společenské prostory, a to jsme chtěli zacho-
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vat. Vjezd do garáže z kteréhokoliv jiného místa 
by narušil parter v této velmi atraktivní lokalitě,“ 
vysvětluje rozhodnutí architektů Tomáš Kučera. 
Z Verdunské pak bude i druhý vchod do domu 
a jeho technického zázemí.
Stavba domu si vyžádá úpravu dopravy v oko-
lí. „Už je projednané s  dotčenými orgány stát- 
ní správy, že dům bude dopravně napojen 
z  ulice Jugoslávských partyzánů i  z  Vítězného 
náměstí. Tímto opatřením nebude nadměrně 
zatěžován provoz v okolních ulicích,“ vysvětlu- 
je architekt. 
Dojde také ke kultivaci a zpomalení křižovatky 
Verdunská a Vítězné náměstí, kde bude vozov-
ka v jedné úrovni s chodníkem, což zjednoduší 
pohyb chodců, zároveň zde budou instalované 
prahy pro zpomalení provozu. 
Myslelo se samozřejmě i na zásobování prodej-
ny potravin a dalších komerčních prostorů v pří-
zemí. Ve Verdunské ulici bude vytvořeno místo, 
kde bude moci zastavit menší zásobovací vozi-
dlo se zbožím. Další plocha je ke stejnému účelu 
vyhrazená v ulici Jugoslávských partyzánů. I pro 
toto řešení už má dům kladné stanovisko všech 
dotčených orgánů státní správy.

ZELENÝ VNITROBLOK
Dostavbou domu dojde k  uzavření stávající 
zástavby a  vznikne zde vnitroblok, který bude 
sloužit obyvatelům nového domu. Investor plá-

nuje celý prostor mezi domy upravit, vznikne 
zde klidová zóna se zelení, vzrostlými stromy, 
vodním prvkem a podobně. Majitelé stávajících 
bytů tak získají místo výhledu na  parkoviště, 
který mají nyní, výhled do parku, což bude jistě 
benefit i pro ně.

Nový bytový dům na Vítězném náměstí má už 
všechny potřebné souhlasy dotčených orgánů, 
projekt schválili i  památkáři. „Po  dokončení již 
probíhajících projekčních prací může stavba za-
čít. Předpokládáme, že se tak stane na začátku 
příštího rok,“ dodává Lukáš Techl.
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Jak hodnotíte řešení dostavby Vítězného náměstí?

MARTIN POLÁCH / ANO
Po  neuvěřitelných 70 letech 
od  svého vzniku bude Vítězné 
náměstí zase o kousek blíž podo-
bě náměstí, díky zastavění naší 
proluky. Návrh bytového domu 

s parterem plným služeb je přesně to, co náměstí 
potřebuje – život. V přízemí vznikne tolik postrá-
daná prodejna potravin a další služby. Je pravda, 
že pan architekt Engel vymezil půlkruhovou část 
náměstí pro majestátní a reprezentativní funkce, 
ale popravdě – co přináší budova generálního 
štábu armády ČR pro fungování náměstí? V tom-
to jsme souhlasili s  odklonem od  původního 
konceptu. Po excentrickém návrhu budovy LINE 
(přezdívané Lední medvěd), která kašlala na ur-
banismus a původní regulace, zde máme návrh, 
který naopak respektuje základní regulativy 
hmot, jako je uliční čára, výška korunní římsy, 
sedlový tvar střechy či výška hřebene, a  přesto 
je ve  svém moderním důstojným protějškem 
budovy generálního štábu. Projekt je dle mého 
názoru velmi dobrý.

MARIÁN HOŠEK / KDU-ČSL
Dostavba Vítězného náměstí se 
diskutuje více než 20 let, byla 
předložena řada návrhů, které 
předpokládaly různé pohledy 
na  funkci, způsob financování 

nebo samotný vzhled budovy. Ani jeden z nich 
nakonec nebyl úspěšný a poslední – Lední med-
věd – byl důkazem snahy maximalizovat zisko-
vost a prosazoval efektní tvar budovy, která se 
vymykala charakteru okolní zástavby tak, jak ji 
navrhl arch. Engel a nerespektovala stanovené 
limity. Současný návrh mi proto připadá nej-
vhodnější, a proto jsem souhlasil s transakcí, kte-
rou navrhla rada po důkladné debatě na komisi 
k  tomuto zřízené. Funkce bydlení s  veřejným 
prostorem ve  spodních podlažích odpovídá 
potřebám i  možnostem tohoto místa. Radnice 
si také zachovává prostor pro veřejnou vybave-
nost. Transakce má komplikované předpoklady 
vzhledem k minulým smlouvám s neúspěšným 
zájemcem výstavby, a proto se mi odhad ceny 
nakonec jeví jako reálný. 

IVAN HRŮZA / KSČM
Neznám nikoho, kdo by odmítal 
dostavbu Vítězného náměstí mezi 
ulicemi Jugoslávských partyzánů 
a Verdunská. Přitom mezi občany 

nepanuje shoda v  tom, co by tam mělo vznik-
nout, jak by nová budova měla vypadat a čemu 
by měla sloužit. Klíč k rozhodování měla samo-
správa Prahy 6, která ale vyšla vstříc developero-

JAROMÍR VACULÍK / TOP 09
Vyřešit dostavbu objektu na  Ví-
tězném náměstí byla jedna z  pri-
orit TOP 09. Lední medvěd byl 
pohřben bez poct. Po  dlouhých 
náročných jednáních s  investo-

rem vyroste na centrálním náměstí dům, který 
splňuje základní limity výšky, hmoty i  zastavě-
nosti. Co je však nejdůležitější, bude to bytový 
dům. Pro občany budou v  přízemí k  dispozici 
velkoprodejna potravin, po  které tolik vola-
jí, a  další obchody pro zlepšení kvality služeb 
v  centru Dejvic. Rovněž zde budou prostory 
pro potřeby radnice. Všechny komerční prosto-
ry budou ve  vlastnictví městské části Praha 6. 
Na tomto projektu je nutno rovněž zmínit velice 
kvalitní spolupráci s opozicí, s většinou politic-
kých stran. Jsme přesvědčeni, že jsme dosáhli 
skvělého výsledku a nyní se těšíme až bude vý-
stavba dokončena.

JAKUB STÁREK / ODS
Dostavba severovýchodního kvad-
rantu bytovým domem je správný 
krok a  mělo se to stát již dávno. 
Vítězné náměstí je potřeba dosta-
vět, bez toho nebude skutečným 

náměstím.  Mezinárodní soutěž na jeho dostavbu 
je taky dobře. Vždyť kde jinde v Praze, máme šan-
ci dát prostor světové architektuře. Praha 6 má 
na to stát se výkladní skříní Prahy, musíme proto 
však něco dělat. Jedna věc mě však mrzí a z jedné 
mám obavu. Mrzí mě, že to řešíme až teď. Do-
pravní situace na Kulaťáku je tristní. Přitom jsme 
už nyní mohli jezdit po jeho obchvatu, po propo-
jení Evropská – Svatovítská. Vše bylo připravené, 
ale koalice se rozhodla ustoupit Zeleným, projekt 
přepracovat, a  tím zahltit Kulaťák kolonami aut. 
Obavu pak mám z prohlášení, že z Kulaťáku udě-
láme nové Trafalgarské náměstí. Něco takového 
mohl z úst vypustit jenom někdo, kdo Trafalgar-
ské náměstí nikdy neviděl ani z letadla. Doufám, 
že je to jen mediální šum, a ne zcestná představa 
některých našich radních. 

MILOŠ BALABÁN / ČSSD
Dostavba Vítězného náměstí bude 
dokončena. Mezi ulicemi Verdun-
ská a  Jugoslávských partyzánů se 
nepostaví „lední medvěd“, nýbrž 
bytový dům s  prostorami k  veřej-

JAN LACINA / STAN
V prosinci se na zasedání zastupi-
telstva po dlouhých letech zmaru 
podařilo odstranit další nášlap-
nou minu, kterou nám tady za-
nechalo předešlé vedení radnice. 

Dohoda zní následovně: soukromý investor 
i  radnice stáhnou žaloby, investor doplatí dlu-
hy na nájmu /skoro 40 milionů/ a na Kulaťáku 
vznikne místo původně plánovaných kanceláří 
bytový dům, v jehož přízemí vzniknou obchody 
– hlavně velmi chybějící velké potraviny. Dlou-
hodobý výnos z obchodních prostor v přízemí 
objektu, které Praha 6 transakcí získá, by neměl 
být nižší než 9 milionů ročně. Tleskám panu sta-
rostovi jako architektovi této transakce.

PETR PÍŠA / ZELENÍ
Radniční koalice po  dlouhých le-
tech vyřešila problém severový-
chodní části Vítězného náměstí. 
Na  prázdné parcele tak vznikne 
uměřená stavba bytového domu, 

nikoli předimenzovaný kancelářský projekt zná-
mý jako Lední medvěd. Přesto zůstává mnoho 
otazníků. Proč byla na poslední chvíli pozměně-
na dohoda s investorem, bohužel v neprospěch 
radnice? Městská část totiž přijde o  prostory 
pro plánované prezentační centrum, přesto se 
ve smlouvě nepřímo zavazuje k jeho vybudová-
ní. Podle smlouvy se dále radnice vzdává připo-
mínek, které by mohla uplatňovat v rámci územ-
ního řízení, přitom investorovi jsou ve smlouvě 
ponechána zadní vrátka, aby projekt ještě mohl 
přepracovat – nedbalost, nebo záměr? A  proč 
vyvíjela radniční koalice spolu s opoziční ČSSD 
enormní úsilí k tomu, aby snížila až o 80 milionů 
cenu, kterou je pozemek oceněn a  ze které se 
mimo jiné vypočítává daň?

nému využití a supermarketem. Stavět ve zdejší 
zástavbě není jednoduché a občané tak mají prá-
vo se dozvědět o novém domu co nejvíce infor-
mací. Platí to i omezeních, které si stavba vyžádá, 
hlavně dopravy a záborech veřejných prostran-
ství. Výstavba zvýší i  hladinu hluku a  prašnost. 
Na místě je dialog mezi občany, radnicí a inves-
torem o co největší eliminaci všech nepříznivých 
dopadů. A též o budoucí podobě dopravy a zá-
sobování. S ohledem na propustnost přilehlých 
ulic i „Kulaťáku“ je to otázka zásadní.

vi. Většinou zastupitelů bylo schváleno usnesení 
o uzavření smlouvy budoucí na prodej tamních 
městských pozemků. Navíc ZMČ P6 ze dvou 
znaleckých posudků ke  stanovení ceny upřed-
nostnilo ten, který určil cenu obvyklou o 82 mili-
ónů korun nižší, než druhý posudek. Komunisté 
takovouto politiku odmítají a převod pozemků 
na developera nepodpořili.
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V RÁMCI PŘÍPRAVY ŽELEZNICE 
DO KLADNA S ODBOČKOU NA LE-
TIŠTĚ VÁCLAVA HAVLA ZPRA-
COVÁVÁ SPRÁVA ŽELEZNIČNÍCH 
A DOPRAVNÍCH CEST ZADÁNÍ PRO 
MEZINÁRODNÍ ARCHITEKTONIC-
KOU SOUTĚŽ NA STANICI VELESLA-
VÍN, KTERÁ BY MĚLA BÝT SOUČÁSTÍ 
NOVÉHO „TERMINÁLU“.   

Při  přípravě zadání SŽDC spolupracuje s hlav-
ním městem i Prahou 6, jejímž úkolem je chrá-
nit zájmy občanů městské části. Strategická 
komise už diskutovala nad konceptem a  ur-
banistickými zásadami předloženého zadání 
pro určenou lokalitu, žádný konkrétní materiál 
ale neschválila. Jednomyslně se však shodla, 
že sem v  žádném případě nepatří parkoviště 
typu P+R. 
Městská část v  zadání požaduje, a  v  tomto ji 
obě komise podpořily, aby návrh zajistil pro-
pojení stanice metra, železnice, autobusu 
a další dopravy v rámci víceúčelového objektu, 
kde by podzemní část byla určená k parková-
ní a  nadzemní pro veřejné služby a  obchody. 
Objekt by měl svou velikostí odpovídat okol-
ní zástavbě. Dvoufázovou soutěž na dopravní 

uzel Veleslavín vypisuje SŽDC, první výsledky 
by měly být známé už v první polovině tohoto 
roku.

P+R Dlouhá míle 
V rámci přípravy železnice se řeší jako důležitý 
dopravní uzel také stanice Dlouhá míle, kde 
by mělo vzniknout velké záchytné parkoviště 
P+R. „V srpnu loňského roku jsem dopisem po-
žádala primátorku o sdělení, jak daleko je hlav-
ní město s  vykupováním pozemků. Odpověď 
se vrátila v  letos lednu a  stálo v  ní, že hlavní 
město vyzvalo v prosinci 2017 majitele k  jed-
nání,“ konstatuje Eva Smutná, místostarostka 
zodpovědná za strategický rozvoj Prahy 6..  
Zároveň městská část projednává s  hlavním 
městem zajištění maximální kapacity pro toto 
parkoviště a apeluje na jeho maximální využi-
tí. Naposledy se hovořilo o  1900 parkovacích 
místech. 

Co na původní trase?
Se stavbou rychlodráhy souvisí i  budoucí vy-
užití území po  zrušené železnici mezi Dejvic-
kou a Veleslavínem. „Velmi mně záleží na tom, 
aby uvolněné území po železnici sloužilo pro 
volnočasové aktivity obyvatel a  jeho budoucí 
využití i  převedení do  majetku města či MČ 

Praha 6 bylo včas podpořeno i usnesením za-
stupitelstva.“ Diskuze proběhne formou par-
ticipace, kdy lidé budou moci spolu s  radnicí 
vymýšlet a  navrhovat, co by na  uvolněných 
pozemcích bylo pro obyvatele městské části 
nejlepší. Důležité bude zachování historické 
stopy Buštěhradské dráhy, např. formou vy-
cházkově cesty, na kterou navážou různé vol-
nočasové aktivity.  V současné době proběhla  
jednání se SŽDC o  pozemcích, které budou 
po  vybudování železnice uvolněny a  rov-
něž se zpracovává  podkladový materiál pro 
 participaci. 

V ZÁVĚRU LEDNA PROBĚHLO V PEL-
LÉOVĚ VILE SETKÁNÍ MÍSTOSTAROST-
KY EVY SMUTNÉ (TOP 09) S ASOCIACÍ 
DEVELOPERŮ. DISKUTOVALO SE 
PŘEDEVŠÍM O DALŠÍM STRATEGIC-
KÉM ROZVOJI PRAHY 6 A VÝHLEDU 
NA DALŠÍ ROKY, A TO PŘEDEVŠÍM 
V NÁVAZNOSTI NA NOVOU PODOBU 
METROPOLITNÍHO PLÁNU. 
Stranou nezůstala ani dopravní infrastruktura, 
především neustále odkládaná dostavba Praž-
ského okruhu. Nedostatečný dopravní potenci-
ál totiž brání dalšímu rozvoji zástavby na Praze 6 
– i developeři musí při plánování svých projek-
tů počítat s  nezbytnou kapacitou doprovodné 
dopravy a dobrou dostupností území, současná 
situace pochopitelně neumožňuje udržitelný 
rozvoj a brzdí ho. „Názory investorů jsou pro mě 
z  hlediska strategického rozvoje naší městské 
části   stejně důležité, jako názory našich obyva-
tel,“ říká k setkání Eva Smutná. 
Místostarostka  pozvala na v pořadí už třetí no-
voroční setkání také zástupce sdružení, spolků 
a  iniciativ Prahy 6.  „Za  důležité jsem považo-

vala informovat o  faktech, které do  života ini-
ciativ přináší novela stavebního zákona, a  to 
v sou vislosti s územním plánováním. Informa-
ce se odvíjela přes cíle a  úkoly územního plá-

nování, politiku územního rozvoje až po účast 
ve řejnosti v  řízeních,“ vysvětluje. Dále se pro-
bíral aktuální stav všech strategických staveb 
na  Praze 6.

Dopravní uzel Veleslavín

Setkání s developery  a koalicí občanských iniciativ 
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Připravila Magdaléna Krajmerová  
Foto: Jan Hrdý

KAŽDOROČNĚ SE 14. LEDNA KONÁ 
V BŘEVNOVSKÉM KLÁŠTEŘE SLAV-
NOSTNÍ BOHOSLUŽBA, PŘI NÍŽ 
SI LIDÉ PŘIPOMÍNAJÍ ZALOŽENÍ 
KLÁŠTERA. LETOS TO BYLA SLÁVA 
JEŠTĚ O NĚCO VĚTŠÍ. NEJEN PRO-
TO, ŽE KLÁŠTER ZALOŽIL SVATÝ 
VOJTĚCH PŘED 1025 ROKY, ALE 
PŘEDEVŠÍM ZDE PROBĚHL OBŘAD 
BENEDIKCE OPATA. PETR PROKOP 
SIOSTRZONEK SE STAL 2. ARCIOPA-
TEM BŘEVNOVSKÉHO KLÁŠTERA.

Břevnovský klášter čekal na svého arciopata 
dlouhých devatenáct let. Proč tak dlouho?
První arciopat Anastáz Opasek zemřel 24. srp-
na 1999. V  té době byla zdejší komunita ještě 
mladá a  bylo třeba, abychom také dokončili 
mnohé ekonomické věci, kterým se ale opat ne-
může věnovat. Proto jsem sám navrhl, abychom 
měli určité období administrování kláštera, kdy 
v jeho čele bude stát převor-administrátor a vše 
potřebné se dokončí. Ovšem nikdo netušil, že se 
to bude vléct tak dlouho, především dojednává-
ní o církevních restitucích nějakou dobu trvalo. 
Bylo třeba, abychom personálně i hospodářsky 
stabilizovali klášter. I když tak velký areál bude 
mít stále nějaké místo, které bude vyžadovat 
velké investice a kde bude co opravovat.

Proč se nesmí arciopat věnovat ekonomic-
kým věcem? 
On se má podělit o své povinnosti s ostatními. 
To Benedikt na počátku šestého století moudře 
řekl, že kdyby měl jen jeden člověk všechno 
v rukou, tak by mohl i zpyšnět, a to by neprospí-
valo životu celého kláštera.

Titul arciopat se váže k arciopatství, na které 
byl Břevnovský klášter povýšen před 25 lety. 
Co to pro něj znamenalo a čím si to podle vás 
zasloužil? 
Když svatý Vojtěch zakládal náš klášter v  roce 
993, zakládal ho s tím, že to bude výchozí mís-
to pro další křesťanské misie na sever či východ. 
Klášter Břevnov měl tedy důležité postavení 
a  také se stal zakladatelem jiných klášterů, na-
příklad Rajhradu na  Moravě, Police nad Metují 
nebo Broumova. Zároveň brzy po založení kláš-
tera –  v roce 995 –  došlo k vyvraždění Slavní-
kovců. Tehdejší břevnovští spolubratři odešli 
do  Uher, protože se báli, aby je nestihl stejný 
osud. A tam založili roku 996 klášter Pannonhal-
ma. První opat břevnovský Anastasius je nejspíš 
tatáž osoba jako pannonhalmský opat a  poz-
dější ostřihomský arcibiskup Astrik. Ten stál 
u počátku zřizování církevní provincie v Uhrách. 
Proto také když má maďarské velvyslanectví 
v Praze významnou návštěvu, naposledy to byl 
prezident, vodí ji k nám. To samé platí i pro Po-
láky, kteří ctí postavu svatého Vojtěcha jako ná-

Arciopat  
Siostrzonek: 
RADOST MOHU MÍT 
Z TOHO, NA ČEM 
NEJSEM ZÁVISLÝ 

Petr Prokop Siostrzonek 
(* 1957) 

• arciopat břevnovského kláštera 
• na kněze byl vysvěcen v Olo-
mouci 25. června 1983, poté pů-
sobil například v Ostravě, Třinci, 
Valašském Meziříčí, Olomouci, 
Strážnici a Ratajích u Kroměříže. 
• v prosinci 1989 jej jmenoval 
Anastáz Opasek převorem Bene-
diktinského opatství sv. Vojtěcha 
a sv. Markéty v Praze-Břevnově 
• po smrti Anastáze Opaska v r. 
1999 byl zvolen převorem-admi-
nistrátorem  
• 21.11.2017 byl kapitulou kláš-
tera zvolen arciopatem a v neděli 
14. ledna 2018 přijal opatskou 
benedikci, tedy požehnání k této 
službě
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rodního patrona. Zřejmě i z těchto důvodů řím-
ská kongregace zhodnotila historický význam 
Břevnova a k tisícímu výročí založení mu udělila 
čestný titul arciopatství. 

Bylo to také určitým projevem pocty opatu 
Opaskovi?
Myslím si, že to mohlo být i ocenění jeho osob-
nosti a významu. Protože jak jeden novinář na-
psal na  začátku devadesátých let, vždycky se 
říkalo: se Sovětským svazem na věčně časy a ni-
kdy jinak. Ale komunisty předčil Anastáz Opa-
sek, který byl opatem před komunisty i po nich.

Jak vzpomínáte na arciopata Opaska? 
Jako na  vzácného člověka. My jsme zpočátku, 
v  době komunismu, měli jen zprostředkovaný 
styk, přes určité posly, kteří mu vozili naše vzka-
zy a  dopisy. Až po  listopadu 1989 jsem se od-
vážil mu zavolat a poprvé jsme se viděli v lednu 
1990 ve Vídni v nemocnici, protože dostal – asi 
z té radosti, že nastala změna a že se bude moc 
vrátit domů – infarkt při návštěvě vídeňských 
spolubratří. Díky opatu Anastázovi jsem poznal 
i  mnoho vzácných osobností, které jsem před 
tím slýchával jen ze Svobodné Evropy nebo Hla-
su Ameriky, či ze stránek samizdatu. On s nimi 

spolupracoval v  exilu, a  pak se stávali častými 
hosty našeho kláštera, jako třeba Ivan Medek, 
Pavel Tigrid nebo Karel Kryl, který měl u nás roz-
loučení a je pohřben na našem hřbitově. 

Proč byl podle vás tak oblíbenou, a stal se je-
dinečnou osobností?
Byl to člověk, který byl k lidem otevřený a viděl 
spíš to, co nás spojuje, než co odděluje, takže 
neškatulkoval lidi a snažil se být stejný ke všem. 
Velice jsem si na  něm vážil, že v  sedmdesá-
ti  sedmi letech měl sílu k  návratu a  novému 
 počátku. 

Co se změnilo onen lednový víkend u  vás, 
když jste se stal z  převora-administrátora 
 arciopatem?
Budu dál vést zdejší komunitu, jen s jiným titu-
lem. Jmenoval jsem nového převora, který má 
především odpovědnost za  chod klášterní ko-
munity, pak je zde třeba další spolubratr, který 
vede hospodářské záležitosti. V  klášteře jsou 
přesně rozdělené povinnosti. Moc se toho tedy 
pro mě nezmění, jen jako arciopatovi mi možná 
přibude více společenských povinností. Ony vy-
plývají i z toho, že jsem předsedou konference 
vyšších představených mužských řeholí v  ČR. 

Ovšem člověk musí množství těch povinností 
mimo klášter hlídat, aby byl především doma. 
Benediktýni mají slib stability místa a první po-
vinností opata je být otcem rodiny. A  když je 
táta moc z domu, není to zdravé.

Vaše arciopatské heslo je Více pomáhat než 
vládnout. Proč? 
Je to úryvek ze 64. kapitoly řehole Benediktovy, 
kde se připomíná opatovi, že se má skutečně 
snažit, aby především sloužil, pomáhal a byl uži-
tečný svému společenství. V dalším pokračová-
ní této kapitoly Benedikt připomíná opatovi, že 
nemá být žádným krutovládcem, ale spíš otcem. 
Na otcovství se klade veliký důraz.

Do kláštera se chodí i za zcela světskými po-
žitky, myslím třeba Klášterní šenk a  třeba 
vaše místní pivo Benedict…. 
Naše kláštery jsou tak rozlehlé, protože kdysi 
bývaly samostatnou hospodářskou jednotkou, 
aby se uživily. V areálu máme šenk nebo hotel, 
které jsou pro nás zdrojem příjmu, ale nikdo si 
nesmí myslet, že jsou zdrojem tak velkého pří-
jmu, abychom měli zlaté kohoutky. Když se po-
díváte na ty hektary našich střech a krovů, které 
je třeba opravit, tak to vyjde na desítky milionů 
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korun. Vše, co se hospodařením získá, jde zpět 
do areálu.

Dohlíží arciopat na pivovarem a  kvalitou 
piva?
Pivovar je v  rukou těch, kteří tomu rozumí. 
Uznávám, že každý má dělat to, čemu rozumí, 
a ti, kteří mají na starosti u nás vaření piva, jsou 
skvělí odborníci. Důkazem je to, že od znovuza-
ložení v roce 2011 –  protože tady byl pivovar už 
v  roce 993 jako nejstarší u  nás, tedy víceméně 
jen pokračujeme ve starobylé tradici – jsme už 
museli třikrát přidávat tanky, jinak jsme nesta-
čili vařit. Pivo tedy chutná. Ale už více kapacitu 
pivovaru zvyšovat nebudeme, aby to nebylo 
na úkor kvality. Budeme rádi, když se k nám lidé 
budou vracet na pivo. 

Říkáte, že pivo chutná. Které je podle vás 
 nejlepší? 
Každý si najde to své. Já jako milovník vína, když 
se objevila dvacítka Imperial, tak jsem říkal, že 
jsem se zamiloval do dvacítky. Ona má skoro de-
vět procent alkoholu, není to tedy pro vysedá-
vače, ale pro ty, kteří chtějí pomalu vychutnávat 
dobrý mok. 

Když vás poslouchám, mám pocit, že zde po-
pisujete spíš fungování malé nebo spíš střed-
ní firmy než kláštera.
Pracuje zde kolem padesáti lidí a  jsme rádi, že 
jim můžeme nabídnout práci. Samozřejmě s tím 
přibyly i  starosti, neboť je potřeba zabezpečit, 
aby vše fungovalo jak má a lidé zde byli spoko-
jeni. Sám se proto snažím se zaměstnanci v tom-
to areálu pravidelně mluvit, aby věděli, že si jich 
vážíme, že nám dali důvěru a  šli s  námi po  té 
nové cestě. Tím se vlastně dostáváme do situa-
ce, jak klášter fungoval před druhou světovou 
válkou. Protože nejen únor roku 1948, ale i celá 
druhá světová válka zamávaly klášterem nejen 
břevnovským, ale i broumovským, který k němu 
vždycky patřil. Tedy nyní se vlastně snažíme do-
stat do situace jako byla před osmdesáti lety.

Nemizí trochu v  ekonomických a  hos-
podářských věcech ona duchovní podstata 
kláštera? 
Samozřejmě naší hlavní činností je duchovní 
služba. Jsme rádi, že k  nám do  farnosti patří 
dost mladých rodin, chodí k  nám děti na  výu-
ku  náboženství, funguje tu skautský chlapecký 
oddíl, turistický oddíl dívčí, který má zázemí 
ve Vojtěšce. A samozřejmě nejdůležitější je služ-
ba doprovázení člověka od narození, přes křest, 
svatbu, duchovní rozhovory až po  poslední 
 rozloučení.

Kolik zde máte ročně svateb a křtů. Přibývá 
jich nebo naopak ubývá? 
Víceméně je to stále stejné číslo, kolem osm-
desáti křtů a padesáti svateb. My jsme otevřeli 

náš areál a  lidé zde například v  Tereziánském 
sále nebo v přírodě mohou uzavřít i civilní sňa-
tek. Chápeme, že ne každý má vztah k  církvi, 
ale mnozí se cítí dobře třeba v  zahradě. A  tak 
v  době, kdy panují volné svazky, jsme rádi, že 
někdo chce říci ano svému vztahu a  převzít 
za něj odpovědnost. 

14. února je popeleční středa a  začíná půst 
a  příprava na  Velikonoce. Letos potřetí 
i  s  volným Velkým pátkem. Vede to třeba 
lidi k tomu, aby se nad tímto svátkem a jeho 
podstatou více zamysleli?
Myslím, že pořád u většiny lidí Velikonoce nejsou 
správně pochopeny, lidem stále zůstávají bližší 
Vánoce. Navíc v  Praze musíme být připraveni 

na to, že mají-li lidé více dní volna pohromadě, 
tak z města odjíždějí. Nicméně ale návštěva bo-
hoslužeb ve Svatém týdnu před Velikonocemi je 
veliká. Tyto svátky mluví o životě, o tom, že smrtí 
vše nekončí, což je otázka, která se dotýká kaž-
dého člověka. A také doba postní by neměla být 
úplně dobou smutnou, protože já vždycky ří-
kám, že půst není vyjádřením toho, že pohrdám 
věcmi tohoto světa, ale naopak půstem umím 
více vychutnat věci tohoto světa. Mohu mít ra-
dost jenom z toho, na čem nejsem závislý. Když 
někdo tu skleničku vína potřebuje vypít každý 
den, tak si ji nevychutná natolik, jako když ji má 
jen občas a těší se na ni. Když si něco odpírám 
a  umím si to odepřít, jsem vnitřně svobodný. 
Rozhodně půst není odtučňovací kůrou.
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SOCIÁLNÍ PROJEKTY

Kulturně komunitní centrum SENIOR-
FITNES připravilo pro všechny aktivní 
seniory na jaro letošního roku nové 
akce a kurzy:
•  Každý čtvrtek od 14 do 15 h probíhá nové 

zdravotní cvičení v  TJ Tatran Střešovice, 
Sibeliova 368/51. Vstupné činí 50 korun.

•  Nabídka kurzů zdarma – angličtina, ital-
ština, němčina, pétanque, bridž pro za-
čátečníky, Srabble, trénink paměti, zpěv 
s anglickou konverzací a skupinové rela-
xační cvičení. Množství účastníků je ome-
zeno kapacitou centra v Uralské 6.

•  Ve  středu 21. února od  14 h se bude 
v  centru konat přednáška Petrušky 
Šustrové na téma film a propaganda. 

Rezervace na telefonu 777 778 760 nebo 
 e-mailem recepce@seniorfitnes.cz.

ÚKOLEM ODBORU SOCIÁLNÍCH VĚCÍ 
JE MIMO JINÉ POMÁHAT SENIORŮM 
PŘI ŘEŠENÍ OBTÍŽNÝCH ŽIVOTNÍCH 
SITUACÍ. TYTO SLUŽBY PRACOVNÍCI 
ODBORU POSKYTUJÍ UŽ SEDM LET 
A JSOU STÁLE TŘEBA. 
Sociální pracovnice v  rámci takzvané depistáž-
ní činnosti ve spolupráci se zdravotnickými za-
řízeními, praktickými lékaři a  dalšími subjekty 
vyhledávají zejména osamělé seniory, kteří se 
kvůli vysokému věku nebo špatnému zdravot-
nímu stavu ocitnou v nepříznivé sociální situaci 
a  sami již nejsou schopni ji řešit. Zprostředkují 
jim například kontakt s  některým z  terénních 
poskytovatelů sociálních služeb, nabídnou zá-
kladní a  odborné sociální poradenství ke  kon-
krétní životní situaci nebo pomohou s vyřízením 
některé dávky na příslušném kontaktním praco-
višti úřadu práce. 

Senioři kromě ucelených informací o terénních 
a  pobytových sociálních službách nebo dáv-
kách získají informativní materiály s  kontakty, 
kam se mohou v případě potřeby obrátit.

Opatrnost je na místě
Senioři se mohou také sami přímo obrátit 
na   odbor sociálních věcí v  návštěvních dnech 
– v  pondělí a  ve  středu od  8 do  18 hodin – 
a  požádat o  pomoc při řešení svých problémů 
nebo si telefonicky na  čísle 220  189  615 nebo 
220  189  617 sjednat návštěvu sociální pracov-
nice ve své domácnosti.   „Zde bych ráda upo-
zornila  všechny seniory, že sociální pracovni-
ce před vstupem do  domácnosti je povinna 
se prokázat služebním průkazem s  fotografií. 
Opatrnost je na místě, aby si lidé do svého bytu 
 nepustili například zloděje či podvodníky,“ va-
ruje Milena Hanušová (TOP 09), radní pro sociál-
ní politiku. 

Dojde-li k  havárii vodovodního řadu a  voda 
nepoteče déle než 5 hodin, je pro občany při-
stavena v  zasažené lokalitě cisterna s  pitnou 
vodou. Pro seniory a handicapované je ale ob-
tížné či nemožné přinést si vodu v  kyblíku či 
kanystru. Proto se městská část Praha 6 zapojila 
do  projektu Pražských vodovodů a  kanalizací 
„Balená voda“. Jedná se o  projekt, ve  kterém 
PVK dodá seniorům a  handicapovaným bale-
nou vodu v  praktických 2 litrových sáčcích až 
domů, a  to zcela zdarma. Pokud chcete využít 
této služby, přihlaste se prostřednictvím přilo-
ženého tiskopisu a pošlete ho na adresu – Úřad 
městské části Praha 6, Československé armády 
23, 160 52 Praha 6. Nebo lze přihlášku donést 

do  kterékoliv informační kanceláře Prahy 6. 
Podrobné informace získáte telefonicky na čís-
le 220 189 765 v pracovní dny od 9.00 do 11.00 
hodin.

Pomoc pro osamělé seniory

Senioři a handicapovaní mají možnost 
se přihlásit o vodu zdarma až domů

NEJSTARŠÍ OBYVATELCE 
PRAHY 6 JE 107 LET
Ve  středu 10. ledna oslavila 107. naroze-
niny PhDr.  Marie Fejfarová. Narodila se 
v roce 1911 a většinu svého života strávila 
na Hanspaulce. 
Lidí, kteří oslavili stovku, žije v Praze 6 více. 
Loni představitelé radnice blahopřáli ke 100. 
narozeninám devíti lidem, jedna osoba osla-
vila 101. a  další 102. narozeniny. Radnice 
evidovala 102 lidí, kterým bylo 95 let, deva-
desátiny si připomenulo 334 osob. 85. naro-
zeniny mělo 666 lidí a 80. slavilo 665 osob 
a pět a sedmdesátiletých matrika evidovala 
865 osob.

Kurzy v Senior fitnes

Jméno:

Příjmení:

Adresa:

Souhlasím, aby mé osobní údaje uvedené v tomto formuláři byly společností Pražské 
vodovody a kanalizace, a. s. uchovávány a zpracovávány v rozsahu nezbytně nutném 
pro zajištění dodávky balené vody seniorům a hendikepovaným v případě delší havárie, 
a to po dobu trvání mé účasti v tomto programu. 

Podpis:



MÍSTO: roh ulic Technická x Šolínova – prostor farmářských trhů 
DOBA PROVOZU DENNĚ 9:00–21:00 / Půjčovna bruslí, občerstvení, pravidelný 
program (tematické večery, soutěže, školička bruslení)

MĚSTSKÁ ČÁST PRAHA 6  
VÁS ZVE NA

K LU Z I Š T Ě 
V   P R A Z E  6

do 28. 2. 2018 VSTUP 
ZDARMA! 

facebook.com/praha6
www.praha6.cz
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ŽÁCI A STUDENTI Z PRAHY 6 UŽ 
POPÁTÉ VYHLEDÁVALI A NAHRÁ-
VALI VZPOMÍNKY PAMĚTNÍKŮ ZE 
SVÉHO SOUSEDSTVÍ.  VYSLECHLI 
SI VZPOMÍNKY NA 20. STOLETÍ 
OD TĚCH, KTEŘÍ MAJÍ CO VYPRÁ-
VĚT, A POZNÁVALI TAK NAŠE DĚJI-
NY TROCHU JINAK. A ZPŮSOBEM, 
KTERÝ JE BAVÍ. 
Žáci a studenti z Prahy 6 se učili příběhy vyprá-
vět formou rozhlasové nebo televizní reportá-

že, digitalizovali fotografie, bádali v  archivech 
i odborné literatuře. „Teď týmy dokončují svoji 
práci a  připravují si závěrečnou prezentaci. 
Jsme rádi, že se i letos děti a jejich učitelé zapo-
jili tak aktivně. Práci dokumentaristů se v tomto 
pololetí v Praze 6 učí sedmdesát dětí. A to nás 
moc těší,“ říká koordinátorka projektu Příběhy 
našich sousedů Tereza Slachová.

Zapojilo se 14 škol
Aktuální ročník vyvrcholí 1. března v Ballingově 
sále Národní technické knihovny závěrečnou 

prezentací, na  které žáci představí natočené 
příběhy. Veřejnost se s vybranými osudy z Pra-
hy 6 bude moci seznámit také v květnu na vý-
stavě v Galerii Skleňák.
Učitelé a žáci z Prahy 6 mají o projekt Příběhy 
našich sousedů zájem. Do  aktuálního pátého 
ročníku se zapojilo nejvíc účastníků za poslední 
roky: s  pamětníky se setkává a  vyprávění po-
slouchá, zaznamenává a  zpracovává šestnáct 
žákovských týmů ze čtrnácti základních škol 
městské části. Jejich motivací možná může být 
i hlavní cena pro tým, který představí nejpove-
denější prezentaci i  reportáž. Vítězové vyhrají 
cestu do Berlína.
Dohromady už děti z Prahy 6 za pomoci svých 
učitelů natočily v projektu 53 příběhů, všechna 
svědectví jsou pak uložena na webové stránce 
projektu www.pribehynasichsousedu.cz.
Příběhy našich sousedů realizuje Městská část 
Praha 6 ve  spolupráci s  neziskovou organizací 
Post Bellum, která buduje Paměť národa, nej-
rozsáhlejší pamětnickou sbírku v Evropě.

Příběhy našich sousedů:  další mladí 
dokumentaristé

ZÁKLADNÍ ŠKOLA ZŠ PETŘINY – SE-
VER A DALŠÍ ŠKOLY NEJEN Z PRA-
HY 6 OBJEVUJÍ STOPY LIDÍ MINU-
LOSTI A SOUČASNOSTI V KOSTELE 
PRAŽSKÉHO JEZULÁTKA, A TO DÍKY 
PROGRAMŮM PROJEKTU STOPY.
U  Pražského Jezulátka byly děti vždy vítány, 
vánoční výtvarná soutěž má již dvacetiletou 
tradici. Nové zážitkové programy pro školy 
probíhají druhý rokem, každý týden se jich zú-
častní minimálně jedna třída. Mnohé školy se 
vracejí opakovaně. Stopy jsou určené pro děti 
z prvního stupně.
V  sobotu 27. ledna zde proběhlo  slavnostní 
vyhlášení vítězů soutěže Vánoce očima dětí. 

Sešlo se v ní na tři stovky obrázků, kterými děti 
kreativním způsobem vyjadřují své představy 
o  Betlémě – a  tak se zde můžete setkat třeba 
s Ježíškem položeným v jesličkách hned vedle 
zaparkovaného traktoru. Výstava dětských pra-
cí trvá do 5. února.

Program na další měsíce
Zajímavý program plný neobvyklých zážitků je 
pro děti připravený i na druhé pololetí školní-
ho roku. Mohou si na vlastní kůži vyzkoušet, co 
znamená být hudebníkem, který z  kůru hraje 
pro celý kostel, nebo od ambonu do mikrofo-
nu přečíst úryvek z knihy Přísloví. Mohou také 
vylézt do vysoké věže nebo sestoupit do pod-
zemní krypty. Celkem už se na  programy vy-

dalo přes padesát tříd ze všech částí Prahy 
a v letošním roce se chystají další. Díky finanční 
podpoře z  operačního programu EU Praha – 
Pól růstu je v tomto školním roce program pro 
školy zdarma.

Školy u Pražského Jezulátka
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Výstava Židovské 
dědictví v Bulharsku

Výstava před NTK přibližuje zkušenost 
světa s komunistickou diktaturou

24. BŘEVNOVSKÝ MASOPUSTNÍ 
PRŮVOD VYRAZÍ BŘEVNOVEM JIŽ 
V ÚTERÝ 13. ÚNORA V 16 HODIN 
Z ROHU ULIC POD KRÁLOVKOU – 
BĚLOHORSKÁ. 

V  16 hodin udělí starosta Prahy 6 maskám 
 masopustní právo a průvod se vydá za náleži-
tého veselí masek i  ostatních občanů na  svoji 
cestu po  Bělohorské ulici. Průvod budou do-
provázet bubeníci a  další hudebníci. Dorazí 
i kejklíř Vítek se svojí družinou a dlouhorukými 
Chudadly. Letos poprvé oživí břevnovský maso-

pust plzeňský soubor Lorika se smrtkami a mo-
rovými doktory a další maškary. Dětské masky 
v  průvodu dostanou dárky a  nejlepší budou 
v cíli oceněny.
Masopustní průvod bude ukončen na zahrádce 
u KC Kaštan, kde na všechny čeká česká zabijač-
ka s posezením, hudbou a  tancem. Pro děti je 
také připraveno divadlo, budou si moci vyzkou-
šet své dovednosti v  žonglérské škole kejklíře 
Vítka a  na  závěr večera zhlédnout jeho maso-
pustní show. O  masopustní zábavu dospělých 
se postará hospodský harmonikář Franta se 
svojí harmonikou.
Na konci průvodu čeká na návštěvníky tradiční 
masopustní občerstvení – čerstvé jitrničky, jelít-
ka, prejty, prdelačka, tlačenka, guláš, brambo-
ráky, bramborové placky a spirálky, trdlo a jiné. 
A  samozřejmě masopustní pivo. Masopustní 
veselí potrvá až do 20 hodin. Průvod podpořila 
Praha 6 a starosta Kolář mu udělil záštitu. V so-
botu 3. 3. od 19 hodin se v břevnovském hote-
lu Pyramida uskuteční 24. Maškarní bál. K tanci 
a poslechu bude hrát skupina Vitamin. Téma pro 
masky na letošní maškarní bál je „Zima a sport“. 
Během večera proběhne defilé masek a budou 
vyhodnoceny nejlepší z  nich. Součástí maškar-
ního bálu bude tradiční bohatá živnostenská 

Masopust láká na kejkle i lahůdky

MĚSTSKÁ ČÁST VE SPOLUPRÁCI 
S VELVYSLANECTVÍM BULHARSKÉ 
REPUBLIKY V ČR A BULHARSKÝM 
KULTURNÍM INSTITUTEM V PRAZE 
PŘEDSTAVUJÍ EXPOZICI FOTOGRA-
FA ANTONI GEORGIEVA. 
Výstava probíhá v  Galerii Skleňák do  7. února. 
Expozice je věnována 75. výročí záchrany bul-
harských Židů a  Mezinárodnímu dni památky 
obětí holocaustu. Výstava seznámí návštěvníky 
s kulturně-historickým dědictvím, které židovská 
obec v Bulharsku vytvořila. Zároveň je význam-
ným počinem, který chce rozšířit a  obohatit 
představu široké veřejnosti o pravděpodobných 
okolnostech, které přiměly bulharské občany za-
chránit téměř padesáti tisíc Židů v Bulharsku bě-
hem 2. světové války. Seznamuje také se životem 
židovské obce v současném Bulharsku.

PŘES 200 DOBOVÝCH FOTO-
GRAFIÍ A DOKUMENTŮ S TÉ-
MATIKOU HISTORIE A SOU-
ČASNOSTI KOMUNISTICKÉ 
TOTALITY MOHOU LIDÉ 
DO 7. ÚNORA ZHLÉDNOUT 
V RÁMCI VENKOVNÍ VÝSTAVY 
KOMUNISMUS A JEHO EPO-
CHA PŘED NÁRODNÍ TECH-
NICKOU KNIHOVNOU.  

Putovní expozici připravil Ústav pro studium totalitních režimů (ÚSTR) ve spolupráci s kni-
hovnou. Vystavené snímky a dokumenty podávají historii komunismu z celosvětového 
hlediska, nejen s ohledem na české nebo evropské dějiny. Evropskou historii komunismu 
expozice představuje na prostřednictvím 25 velkoplošných panelů na příkladech z více 
zemí, vedle Československa a Německa jsou to také Polsko či Maďarsko. V jednom z ko-
mentářů k výstavě se návštěvníci mimo jiné dočtou, že „komunismus byl jediné hnutí mo-
derních dějin, které zabilo více svých vůdců, funkcionářů a přívrženců než jeho nepřátelé“. 
Autorem výstavy je frankfurtský historik Gerd Koenen, který chtěl v souvislosti s loňským 
100. výročím bolševické revoluce v Rusku ukázat dějiny komunismu od jeho sovětských 
počátků až po současnou podobu, kterou má například v Číně. Materiály, které shromáž-
dil, vyprávějí příběh komunismu od  jeho kořenů. Ukazují i  jeho pronikání do Asie, kde 
sehrál jinou roli než v Evropě. Návštěvník tak může naši nedávnou zkušenost s komunis-
tickou diktaturou spatřit v nových souvislostech.

tombola o hodnotné ceny. Vstupenky na bál lze 
koupit na  www.spolekbrevnovskychzivnostni-
ku.cz nebo v prodejně Krejčovství Ála, Bělohor-
ská 90, Břevnov.
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KULTURA A VOLNÝ ČAS 

TENIS – NÁBOR
SK Aritma Praha 

Schůzka s rodiči 
dětí 4–7 let 

4. 4. v 18:00 
na tenisových 

V ROCE 2018 SI TĚLOCVIČNÁ JED-
NOTA SOKOL DEJVICE I. PŘIPOME-
NE HNED TŘI VÝZNAMNÉ UDÁLOS-
TI: 130 LET OD SVÉHO ZALOŽENÍ, 
V ČERVENCI XVI. VŠESOKOLSKÝ 
SLET A V ŘÍJNU 100 LET OD VZNIKU 
SAMOSTATNÉHO ČESKOSLOVEN-
SKÉHO STÁTU.
Takto významný rok si zaslouží důstojné oslavy, 
které vyvrcholí 17. března ve 14 hodin na slav-
nostní schůzi rozvinutím nového praporu, který 
jednota nechala při této příležitosti ušít. V 16.30 
hodin bude následovat akademie, na které vy-
stoupí zástupci jednotlivých oddílů od nejmen-
ších dětí až po seniory. Předvedeny budou také 
ukázky vybraných skladeb pro všesokolský slet.

Začalo to U Hrdličků
Jaká je vlastně historie Sokola Dejvického a jak 
zněl jeho první oficiální název?  „Vše začalo 4. 
března 1888 v  hostinci U  Hrdličků na  Sekyrce, 
dnes u Hadovky, kde se sešlo tehdy dvacet dva 
členů na  ustavující valné hromadě Sokola Dej-
vického,“ říká starosta Ondřej Petr. Prvním sta-
rostou se stal Jan Škván a náčelníkem byl hos-
tinský Antonín Hrdlička. Cvičenců přibývalo a již 
v říjnu následujícího roku se konala první veřej-

ná cvičení, která se pak nepravidelně opakovala 
až do roku 1947. Rok 1918 zastihl členy jednoty, 
která během války nepřerušila svou činnost, při-
pravené. Jednota se chopila převratového vede-
ní, zřídila Národní stráž pro Dejvice, její členové 
obsadili nádraží, vojenské zásobárny a Reisrovu 
továrnu na slad.
V roce 1921 jednota kupuje za jeden milion ko-
run činžovní dům, do jehož sálu hostince U krá-
le Jiřího se v  roce 1905 přestěhovala. V  tomto 
domě, na rohu ulic Dejvické a Bubenečské, pro-
vozuje dejvický Sokol svou činnost dodnes. Dů-
ležitým mezníkem je 27. prosinec 1925, kdy byla 
po  náročné rekonstrukci slavnostně otevřena 
moderní sokolovna ve své dnešní podobě.
V  roce 1931 jednota ustavila svou pobočku 
na  Hanspaulce, která se po  dvou letech osa-
mostatnila pod názvem Sokol Dejvice II. – 
Hanspaulka. Proto také jednota pozměnila svůj 
název na Sokol Dejvice I.

Přerušení činnosti
V  roce 1941 byla činnost Sokola zakázána.  
Dejvická sokolovna byla obsazena a  změněna 
na sklad židovského nábytku, v prostorách šaten 

a kanceláří byly později zřízeny ošetřovny civil-
ní protiletecké obrany. Nastala doba perzekucí 
a zatýkání – v koncentračních táborech umírají 
desítky členů jednoty. Jména 28 členů dejvic-
kého Sokola, kteří položili život za vlast, připo-
míná pamětní deska ve velkém sále sokolovny. 
Obnovená činnost Sokola po  válce bohužel 
netrvala dlouho, v  roce 1948 začalo budování 
státem řízené jednotné tělovýchovy. Sokol Dej-
vice I. byl nucen se přejmenovat na DSO Slovan  
ONV 6. Všesokolské slety nahrazují spartakiády, 
řada členů je z politických důvodů pronásledo-
vána. Ke svému staronovému názvu Sokol Dej-
vice I. se jednota vrátila až v období takzvaného 
Pražského jara, kdy v roce 1968 slavila 80. výročí 
svého založení.

Cvičí děti od dvou let
Dnes patří Sokol Dejvice I. k  největším sokol-
ským jednotám jak v  Praze, tak v  celé České 
obci sokolské. A  stále zaznamenává nárůst své 
členské základny, rozšiřuje počet a rozmanitost 
sportovních a  kulturně společenských aktivit 
pořádaných jak pro své členy, tak pro veřejnost. 
„Největší zásluhu na tomto stavu mají cvičitelé, 
kteří nezištně a dobrovolně věnují svůj volný čas 
Sokolu, často na úkor rodiny nebo dalších koníč-
ků,“ dodává starosta.
Po propadu zájmu o tělovýchovu po roce 1989 
dnes dejvický Sokol opět navštěvuje více než 
1100 cvičenek a  cvičenců od  dvou do  sto  let. 
Mohou si vybrat ze sedmnácti oddílů sokolské 
všestrannosti a  sportovních oddílů. V  nabídce 
má  všestranné cvičení rodičů a dětí, předškolá-
ků, žactva, dorostenců, mužů a žen, ale můžete 
se zde i  specializovat na sportovní gymnastiku, 
šerm, karate, tenis nebo jógu.  

Oslavy 130 let Sokola Dejvice
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SPOLKY A OBČANSKÉ INICIATIVY

Stránka spolků a občanských iniciativ Prahy 6
Tato stránka publikuje soukromé názory zástupců spolků činných v Praze 6. Příspěvky zasílejte na spolky-redak-
ce@praha6.org. Archiv a plné verze článků na praha6.org. Texty nevyjadřují postoje MČ, odpovídají za ně pode-
psané spolky a iniciativy. 

Již v  září 2011 jednal Sbor expertů z  Odboru 
památkové péče MHMP o stavebních úpravách 
vily Blanky Matragi Pod Vyhlídkou 19. Jako op-
timální řešení požadavku „životního standardu 
bydlení, pro který současný dům nevyhovuje“ 
navrhoval projekt demolici. Vzhledem k památ-
kové zóně Ořechovka s tím Sbor spolu s Národ-
ním památkovým ústavem (NPÚ) nesouhlasil. 
O  rok později vydává Odbor výstavby MČ P6 
územní rozhodnutí o „změně stavby“ – lze roz-
šířit podzemní podlaží a  přidat přístavby s  te-
rasami na  západě a  severu vily. Bez demolice 
a s respektem k památkové zóně. V únoru 2013 
je vydáno stavební povolení na  „rekonstrukci 
a  dostavbu“ s  podmínkou postupu úprav tak, 
„aby nemohlo dojít k samovolné destrukci“.
Do průběhu stavby zasahuje jedle (nezbednice), 
vyvrací se, padá na dům a boří ho, dům je proto 
odstraněn. Vlastník i  dodavatel dostali pokuty, 
dodavatel ji už zaplatil. Probíhají další správní ří-
zení, novostavbu nakonec P6 zamítá, magistrát 
však rozhodnutí ruší a  vrací k  novému projed-
nání. Do  nového územního řízení jde (po  kon-
zultaci s Kanceláří architekta P6) návrh nový: 3 
nadzemní podlaží končí plochou střechou, mění 

se okna na pásová, na jihu se objevuje betonový 
„perforovaný paraván se stylizovanými motivy 
stromoví“. Část zahrady je zatravněná střecha 
podzemního bazénu. NPÚ nesouhlasí, rozhodu-
jící pražští památkáři však ano. 
Posuďte sami, jak se novostavba hodí mezi 
domy s  valbovými střechami v  okolí a  jak tvář 
domu zapadá do kontextu památkové zóny.
J. Škvor, Praha 6 ztrácí tvář

Areál bývalých Bubenečských papíren pro-
jde revitalizací. Vznikne 200 nových bytů, 
vybrané industriální stavby budou využi-
ty pro sport, stravování i  administrativu. 
Prostor pro celkem 800 lidí.   Vodní děla 
na Vypichu přírodu nepřesvědčila, aby mrz-
lo. Přírodě neporučíš.   Konec ucpaných 
ulic v  Praze 6? Radnice chce kolony posu-
nout před Prahu pomocí semaforů na jejím 
okraji.   Ve Veleslavíně závratně rychle vy-
rostla housenkovitá budova AFI, nedaleko 
však nadále straší ohořelá drážní bouda. 
  Komunilní volby se pomalu blíží – stih-
ne současná koalice vyřešit polikliniku Pod 
Marjánkou?   Stará teplárna ve Veleslavíně 
„zkonvertuje“ na polyfunkční soubor s pře-
vahou bydlení. Snad nebude moc husto.  
Zahrádková osada Jenerálka bojuje za své 
zachování a peticí vyzývá MČ o pomoc, více 
druzstvopucalka.cz.

Tipy pište na spolky-redakce@praha.org
J. Koňaříková, J. Škvor, M. Chylík, V. Hodek, 
L. Špičáková

Matragi chystá 
novou vilu

Od  poloviny ledna je na  stránce http://www.
praha6.org/mpp aktualizovaná verze aplika-
ce, přes kterou se každý občan může vyjádřit 
k  návrhu metropolitního plánu pro Prahu 6. 
Nový metropolitní plán (MPP) je nejdůležitěj-
ším zákonem hl. m. Prahy a  ovlivní podobu 
Prahy na příští desetiletí. MPP pracuje se zcela 
novou metodikou oproti stávajícímu územní-
mu plánu. Jako každá radikální změna s sebou 
nese velké možnosti, ale také rizika. Odborní-
ci, kteří se k plánu vyjadřují, mohou upozornit 
na   obecné nepřesnosti, ale konkrétní chyby 
ve  vy mezeném území snadno přehlédnou, 
 protože každý z nich zná podrobně jen malou 
část Prahy.
A  právě toto je úkol pro místní občany, kteří 
znají svoji lokalitu nejlépe a mohou poskytnout 
důležitou zpětnou vazbu ke konkrétnímu mís-
tu. Vyjádřete svůj názor na  charakter, problé-

my, klady a zápory místa, kde žijete a srovnejte 
s tím, co si o jeho charakteru myslí zpracovatel 
MPP. Garant lokality (jakýkoliv dobrovolník) 
shrne vaše připomínky k  dané lokalitě a  ode-
šle na městskou část. Ve výstupech na aplikaci 
bude možné vidět, jak s připomínkami MČ na-
ložila. Někdy i drobný postřeh může být velice 
užitečný. MČ Praha 6 potřebuje vaši občanskou 
zpětnou vazbu. Vše, co zváží jako podstatné, 
uplatní v  připomínkovacím procesu. Zapojte 
se do  připomínkování metropolitního plánu 
a vaše názory tak nezapadnou. 
Dle harmonogramu má začít od března společ-
né jednání o návrhu MPP. MČ Praha 6 bude mít 
30 dní na podání připomínek. Čas pro podává-
ní vašich připomínek je tedy ideálně do konce 
února. Pak máte jistotu, že MČ vaši připomínku 
stihne zpracovat. Jde o vaše okolí, proto připo-
mínkujte, šiřte informace, popřípadě se sami 
staňte garanty, kteří připomínkování jednotli-
vých lokalit koordinují. Toto je občanská akti-
vita a bez účasti nás všech to nepůjde. Spojme 
síly, protože to dává smysl. 
V. Hodek, Společně pro Šestku

Právo na informaceMetropolitní plán 
– naše Praha 6 vás 
potřebuje!

Zápisy z  komisí strategického rozvoje, územ-
ního rozvoje i  jiných komisí MČ Prahy 6 jsou 
formálně vyvěšeny na  webu radnice, ale to 
nejdůležitější v  nich chybí: odkazy na  elektro-
nicky uložené dokumenty, které byly schváleny. 
Občan se tak např. dozví, že 20. 12. 2017 bylo 
Komisí strategického rozvoje schváleno zadání 
zastavovací studie v  okolí stanice Nádraží Ve-
leslavín, ale už se nedozví, zda realizace záměrů 
nepoškozuje životní prostředí, nezhoršuje do-
pravní situaci v Praze 6 nebo je finančně hospo-
dárná. Občané ani spolky tak nemají možnost 
se se záměry blíže seznámit a případně připo-
mínkovat.  Připomínáme, že jedno z nejdůleži-
tějších práv, které česká ústava občanům dává, 
je právo na  informace, zejména pokud se jed-
ná o „věci veřejné“. Prosíme radnici o doplnění 
všech loňských  zápisů zveřejněných na  webu 
P6 o  dokumenty (či odkazy na  ně), o  nichž se 
na jednání komisí rozhodovalo. Stejně tak by se 
mělo dít i v budoucnu.
J. John, spolek Veleslavín-Vokovice k životu

Letem světem



Z ÚŘEDNÍ DESKY

Z úřední desky
UMÍSTĚNÍ VELKOOBJEMOVÝCH 
 KONTEJNERŮ V ROCE 2017

Odbor ochrany prostředí hl. m. Prahy v roce 2018 
zorganizoval opět projekt sběru objemného od-
padu z  domácností pomocí velkoobjemových 
kontejnerů. Kontakt na pracovníka je Ing. Janda, 
tel. 236 004 263. 

VOK bude přistaven v  určeném termínu pouze 
na max. 4 hodiny.
● Po  celou dobu odborná obsluha bude mo-
nitorovat jeho naplňování odpadem, evidovat 
počty návozů a zodpovídat za čistotu vysbírané-
ho odpadu.
● VOK je určen pouze pro občany hl. m. Prahy.
Akci zajišťuje a  hradí odbor ochrany prostředí 
MHMP z rozpočtu hl. m. Prahy (z paragrafu pre-
vence vzniku odpadů), kontakt na jeho pracovní-
ka je Ing. Janda, tel. 236 004 263. 

DO KONTEJNERU LZE ODKLÁDAT:
Starý nábytek, koberce a linolea, zrcadla, umyva-
dla, vany a WC mísy, staré sportovní náčiní, auto-
sklo a kovové předměty.

DO KONTEJNERU NELZE ODKLÁDAT:
Do  kontejneru je zakázáno odkládat živnos-
tenský odpad, nebezpečný odpad (např. au-
tobaterie, zářivky, barvy, rozpouštědla, motorové 
oleje a  obaly od  nich), bioodpad (tzn. veškerý 
rostlinný odpad), stavební odpad, dále pak pneu-

matiky, elektrospotřebiče, televizory a PC moni-
tory, počítače, lednice, mrazáky a sporáky.

Další informace získáte na  telefonním čísle 
220 189 402 (Jana Drechselová–ÚMČ Praha 6), 
tel. 236 004 263 (Ing. Janda MHMP). 

INZERCE

Katedra zdravotní TV a tělovýchovného lékařství 
UK FTVS hledá spolupracovnici na pozici administrativní-
ho pracovníka na poloviční nebo tříčtvrtinový úvazek.

Nástup: LEDEN – ÚNOR 2018
Pracovní doba při polovičním úvazku: denně 9–13, 
nebo 4 x týdně 9–14. Určitá míra flexibility možná. Při 
tříčtvrtinovém úvazku denně 9–15 nebo 8–14 hod. 
Místo: Fakulta tělesné výchovy a sportu, J. Martího 31, 
Praha 6 – Vokovice 
Plat: 9 300 Kč při polovičním úvazku / 13 950 Kč při 
tříčtvrtinovém úvazku. Lze v budoucnu navyšovat prací 
na grantových projektech.
Potřebné dovednosti: práce s počítačem (smlouvy, 
objednávky, atd.), korespondence, administrativa, 
komunikace atd.  
Práce je vhodná pro maminky po mateřské, které chtějí 
kvůli dětem menší úvazek nebo osoby v důchodu jako 
přivýdělek.
Kontakt: PhDr. Klára Daďová, Ph.D., tel: 2 2017 2082
e-mail: dadova@ftvs.cuni.cz dadova.klara@gmail.com

UK, Fakulta tělesné výchovy a sportu, se sídlem José 
Martího 31, 162 52 Praha 6 – Veleslavín, přijme zaměstnance 
na pozici vrátný/vrátná. Nabízíme: práce na hpp; mzda dle 
tabulkového zařazení funkce; stravenky; 5 týdnu dovolené. 
Požadujeme: čistý trestný rejstřík; spolehlivost, zodpo-
vědnost. Kvalifikační požadavky: středoškolské vzdělání, 
samostatnost, práce na PC, trestní bezúhonnost; nepřetržitý 
provoz, zdravotní způsobilost k výkonu noční služby.
Nástup: Únor 2018 / Kontaktní osoba: Hana Černohorská 
e – mail: cernohorská@ftvs.cuni.cz tel.:220 172 345

Univerzita Karlova, Fakulta tělesné výchovy a sportu, 
se sídlem José Martího 31, 162 52 Praha 6 – Veleslavín 
přijme zaměstnance na pozici uklízeč/ka.
Nabízíme: práce na HPP; mzda dle tabulkového zařazení 
funkce stravenky; 5 týdnu dovolené. Požadujeme: čistý 
trestný rejstřík; spolehlivost pečlivost. Kvalifikační poža-
davky na danou pozici: základní vzdělání, samostatnost, 
zkušenosti s úklidem kanceláří a průmyslových objektů, 
bezúhonnost. Nástup: ihned Kontaktní osoba:  
Hana Černohorská e – mail: cernohorská@ftvs.cuni.cz
tel.: 220 172 345

1. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

V Šáreckém údolí před č. 84/1444

V Šáreckém údolí – Žežulka

5. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

Horoměřická x K Vršíčku

V Šáreckém údolí x V Podbabě

6. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

V Sedlci proti č. 9/23 

7. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

Kladenská x Nám. Bořislavka

U Dejvického rybníčku x Na Rozdílu

8. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

Dělostřelecká x Slunná

Dělostřelecká x Spojená

12. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

Cukrovarnická x U Laboratoře

Macharovo náměstí

13. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

Sibeliova x Na Hubálce (před zeď č.23)

Pod Novým lesem x Nový lesík

14. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

U Vojenské nemocnice x U III.baterie

Na Bateriích u. č.27

15. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

Střední x Pod Petřinami

nám. Před Bateriemi x U V. baterie

19. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

Na Okraji x Krásného

Ve Střešovičkách x Pod Andělkou

20. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

Radimova u nákupního střediska

Na Petynce (proti autobazaru)

21. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

Pod Dvorem – u železniční tratě

Stamicova x Brixiho

22. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

Heyrovského náměstí (u obchodu)

Nad Alejí x Šantrochova

26. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

Brunclíkova x Nad Alejí

Na Větrníku x Dusíkova

27. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

Zeyerova Alej x Nad Alejí

Na Okraji x Na Větrníku

28. 2. od 16.00 do 20.00 hod.

Sestupná x V Domcích

Na Petřinách x Křenova

REKONSTRUKCE KOUPELEN 
A KOMPLETNÍ PŘESTAVBY BYTŮ. 
KVALITNĚ A ZA ROZUMNÉ CENY.

Osobní cenová kalkulace 
a konzultace zdarma.

Tel. 777 317 278

Malířské a lakýrnické práce 
Stěrkové a štukové omítky 
Kompl. rekonstrukce bytů 

Sklenářské práce vč. dodávky  
materiálů (dvouskla, zrcadla vč. 

bezp. folii) 
Doprava po Praze zdarma, 
slevy pro důchodce 5–20% 

Tel: 608 354 601
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PÍSECKÁ BRÁNA
K Brusce 208/5, 160 00 Praha 6–Hradčany,  
tel.: 233 321 313, www.piseckabrana.cz.,  
otevřeno út–ne 11 až 19 hod.

1. 2. do 21. 2. 
DIVOKÁ ZVÍŘATA
Výstava fotografií Václava Šebka z Arktidy, Tanzánie, 
Keni, Gabonu, Botswany, Ugandy, Madagaska-ru, 
Jaru, Ekvádoru, Kostariky, Brazílie a ČR. 

DIVADLO SEMAFOR
Dejvická 27, Praha 6, www.semafor.cz,  
tel. 233 901 384, e–mail: vstupenky@semafor.cz
Začátky představení v 19 hod.,

7. 2. Kytice 
9. 2. Prsten pana Nibelunga 
13. 2. Čochtanův divotvorný hrnec 
14. 2. Skleněné prkno 
15. 2. Začalo to Vestpocketkou 
16. 2. Šest žen 
17. 2. 16:00 Osvobozené divadlo Semafor 
18. 2. A dnes hrajeme jazz! Tiše padá sníh – 
společný koncert sester Havelkových a vokálního kvar-
teta The Swings. Spoluúčinkuje Jakub Šafr a Orchestr 
sester Havelkových. 
21. 2. Šest žen 
22. 2. Kytice 
23. 2. Začalo to Vestpocketkou 
24. 2. 16:00  Kdyby tisíc klarinetů 
26. 2. Zlomené srdce lady Pamely 
27. 2. Šest žen  
28. 2. Čochtanův divotvorný hrnec

HOSTÉ:
2. 2. Domácí@štěstí.hned 
5. 2.  Všechnopárty 
6. 2.  Všechnopárty 
8. 2.   Návštěvní den u Miloslava  Šimka 
12. 2.  Dejvická LIVE! Večery s Prahou 6
19. 2.  Všechnopárty 
20. 2.  Všechnopárty 

DIVADLO SPEJBLA 
A HURVÍNKA
Dejvická 38, Praha 6–Dejvice.  
tel. 224 316 784, www.spejbl-hurvinek.cz.

3. 2. 14 a 16.30 hod.  Pohádky pro Hurvínka
6. 2. 10 hod.  Pohádky pro Hurvínka
7. 2. 19 hod.  Spejbl a město hříchu
8. 2. 10 hod.  Hurvínek mezi osly
10. 2. 14 hod.  Hurvínek mezi osly
11. 2. 10.30 a 14 hod.  Hurvínek mezi osly
13. 2. 10 hod.  Hurvínek mezi osly
14. 2. 19 hod.  Spejbl versus Drákula
15. 2. 10 a 14.30 hod.  Hurvínek v Hajanech
16. 2. 10 hod.  Hurvínek v Hajanech
17. 2. 14 a 16.30 hod.  Hurvínek v Hajanech
18. 2. 10.30 hod.  Hurvínek v Hajanech
20. 2. 10 hod.  Hurvínek v Hajanech
21. 2. 10 hod.  Hurvínek v Hajanech
22. 2. 10 hod.  Hurvínkova Nebesíčka
23. 2. 10 hod.  Hurvínkova Nebesíčka
24. 2. 14 a 16.30 hod.  Hurvínkova Nebesíčka
26. 2. 10.30 a 14 hod.  Hurvínkova Nebesíčka
27. 2. 10 a 14.30 hod.  Hurvínkova Nebesíčka
28. 2. 19 hod.  Dějiny kontra Spejbl

DLABAČOV
KINO–DIVADLO–KAVÁRNA. Bělohorská 24, 
Praha 6. POKLADNA (půl hodiny před prvním 
představením), tel.: 233 102 991, pokladna@
dlabacov.cz, www.dlabacov.cz. Kino senior 60 Kč, 
Baby kino 80 Kč.
1. 2.  18:00 Odnikud
 20:00 Prezident Blaník – s Kamilem Filou
2. 2.  15:30 Velká Hra/ Kino Senior
 18:00 Prezident Blaník
 20:30 Všechny prachy světa
3. 2.  13:00 Můj život Cuketky
 15:30 Coco
 18:00 Tři billboardy kousek za Ebbingem
 20:30 Prezident Blaník
4. 2.  15:30 Červená Karkulka/ Divadlo pro děti
 18:00 Prezident Blaník
5. 2.  19:00 Prezident Blaník
  21:00 Blok krátkých dokumentů/ Z cyklu 

Česká radost
6. 2.  17:00 Prezident Blaník
 19:00 Cizinec ve vlaku
 21:00 Nit z přízraků
7. 2.   10:00 Tři billboardy kousek za Ebbingem/ 

Baby Kino
 15:00 Odnikud/ Kino Senior
 17:00 Happy End
 19:00 Na konci světa
8. 2.   19:00 Manželství v kostce/ Divadelní 

 představení 
9. 2.  15:00 Kolo zázraků/ Kino Senior
 17:00 S láskou Vincent
 19:00 Padesát odstínů svobody
 21:00 Tak pravil bůh
10. 2.  13:00 Coco
  15:00 Sněhová královna: tajemství ohně 

a ledu
 17:00 Tak pravil bůh
 19:00 Nit z přízraků
 21:15 Prezident Blaník
11. 2.  15:00 O tureckém rybáři/ Divadlo pro děti
 17:00 Prezident Blaník
 19:00 Nit z přízraků
12. 2.   19:00 Zločin a trest/ Pondělky s Akim 

 Kaurismäkim
  21:00 Stíny v ráji/ Pondělky s Akim 

 Kaurismäkim
13. 2.  17:00 Potvora
 19:00 Padesát odstínů svobody
 21:00 Prezident Blaník
14. 2.  10:00 S láskou Vincent/ Baby Kino
 15:00 Nejtemnější hodina/ Kino Senior
 21:00 Padesát odstínů svobody
15. 2.  21:00 Happy End
18. 2.   15:00 Z tajného deníku Smolíčka P.
 17:00 Tvář vody
 19:00 Black Panther
19. 2.   19:00 Leningradští kovbojové dobývají Ame-

riku/ Pondělky s Akim Kaurismäkim
  21:00 Smlouva s vrahem/ Pondělky s Akim 

Kaurismäkim
20. 2.  16:45 Black Panther
 19:00 Tvář vody
 21:00 Black Panther
21. 2.  10:00 Padesát odstínů svobody/ Baby Kino
  15:00 Tři billboardy kousek za Ebbingem/ 

Kino Senior
 17:00 Manifesto/ Filmový klub
 19:30 Hmyz
 21:00 Tvář vody
22. 2.   19:00 V Paříži bych tě nečekala, tatínku/ diva-

delní představení s P. Nárožným
23. 2.   15:00 Zoufalé ženy dělají zoufalé věci/ Kino 

Senior

GALERIE VILLA PELLÉ
Praha 6, Pelléova 10, tel. 224 326 180, e-mail: info@
villapelle.cz, www.villapelle.cz
Otevřeno: út–ne 13–18 hod.

VÝSTAVY
8. 2. do 15. 4. 
Vendula Chalánková – AU!   
K vidění bude nejen reprezentativní výběr obrazů 
Venduly Chalánkové z posledních let a premiérová 
série osobních „tragikomiksů“, ale i autorčiny ani-
mace vytvořené pro Českou televizi. Kurátor Radek 
 Wolmuth.
Kurátorské prohlídky: 22. 2., 15. 3., 12. 4. od 18.00 
Autorské prohlídky: 17. 3., 21. 4. od 17.00 

MALÁ GALERIE
2. 2. do 28. 2.
Libuše Pilařová-Kverková  – Město a krajina. Výstavou 
krajinomaleb z Jižních Čech a praž-ských motivů osla-
vuje akademická malířka významné výročí. Autorka 
se řadí mezi moderní realisty a kromě krajinných mo-
tivů a obrazů milované Prahy se zabývá malbou zátiší. 

TVŮRČÍ DÍLNY STÁLÉ
Hrou a myšlením k abstrakci
Od 4 do 6 let / od 7 do 12 let a výše
Pomocí vyjádření emocí se učíme pochopit často 
nesnadné polohy abstraktního umění. 

Dobrodružství umění 20. století
Od 9 do 12 let / od 13 do 16 let a výše
Skrze výtvarné parafráze a hry poznáme základní prin-
cipy hlavních uměleckých směrů 20 století. 
Akce dle objednání, vice informací: dilny@villapelle.cz.

DEJVICKÉ DIVADLO
Pokladna a rezervace vstupenek: tel. 233 332 430, 
rezervace@dejvickedivadlo.cz. Pokladna otevřena 
od 16:00, o víkendech a svátcích dvě hodiny před 
začátkem představení. Začátky představení v 19:30, 
není-li uvedeno jinak.

1. 2. Brian
2. 2. Vražda krále Gonzaga
4. 2.  39 stupňů

5. 2. Kafka ’24 (s anglickými titulky)
6. 2. Teremin
7. 2. Dabing Street
9. 2. Vražda krále Gonzaga
12. 2.   Racek
13. 2. Racek
20. 2. Zimní pohádka
21. 2. Vražda krále Gonzaga
25. 2. Kakadu
26. 2. Zásek
27. 2. Brian
28. 2. Interview

ANTI.KVARIÁT DD
8. 2. ve 20 hod. / Spal jsem s Marilyn. Hudební před-
stavení studia DAMÚZA.
16. 2. ve 20 hod. / Večer jedna báseň. Netradiční talk 
show Lukáše Pavláska.
22. 2. ve 20 hod. / Co.media. Intermediální integrál 
Martina Myšičky.  
24. 2. v 16 hod. / Malý pán. Loutková pohádka 
Divadla b.
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DOMOV SV. KARLA 
BOROMEJSKÉHO 
K Šancím 50/6, 163 00 Praha 17 – Řepy, tel. 
277 003 545. www.domovrepy.cz

úterý 6. 2. od 15.30 hod.
Vystoupení tanečního souboru MEDUNKA, na progra-
mu: tance na motivy písní Karla Hašlera, 
neděle 11. 2. od 17 hod. 

DLOUHOMLADÍ 
Program pro seniory při DDM hl. m. Prahy   

Kurz tvůrčího psaní
Jak začít psát vzpomínky, deník, rodinnou historii, 
volnou tvorbu.
Od března do května v pondělí 11:45 – 13:15 hod. 
Klub Klamovka, kontaktní osoba: Karla Braunová | 
braunova@ddmpraha.cz | 604 185 262
 
Kurz sebeobrany pro seniory 
Lektoři ze skupiny Krav Maga učí základní schopnosti 
bránit se a zvýšit tak pocit bezpečí. 
4 setkání x 1 hodina, v průběhu dubna ve Stanici 
techniků, kontaktní osoba: Karla Braunová | brauno-
va@ddmpraha.cz | 604 185 262

MUZEUM HL. M. PRAHY
www.muzeumprahy.cz

Müllerova vila / Nad Hradním vodojemem 14, Praha 6
tel.: 224 312 12, www.muzeumprahy.cz
otevřeno: út, čt, so, ne 10–17 hod. Návštěva je možná 
po předchozí rezervaci. Pokladna je umístěna v ga-
lerii Studijního a dokumentačního centra Norbertov, 
Nad Hradním vodojemem 53/13, Praha 6.

Rothmayerova vila / U Páté baterie 896, Praha 6
tel.: 224 312 012, www.muzeumprahy.cz
otevřeno: út, čt, so, ne 10–17 hod. Návštěva je možná 
po předchozí rezervaci.

Studijní a dokumentační centrum Norbertov
Nad Hradním vodojemem 13, Praha 6
tel.: 233 323 997, www.muzeumprahy.cz
otevřeno: út, čt, so, ne 10–18 hod.

VÝSTAVA
15. 2. – 1. 4.
Brno a Suomi. Výstava prezentuje vzájemné vztahy 
mezi osobností moravské metropole Františkem 
Kalivodou, pozoruhodným architektem, publicistou 
a finskými protagonisty uměleckého, kulturního 
a společenského dění (Alvar a Aino Aalto, Maire 
Gullichsenová, Nils-Gustav Hahl aj.), odehrávající se 
v období mezi světovými válkami. 
21. 2. 17:00 hod. Dva hrady, dva přístupy, dvě pro-
vokace . Přednáška přibližuje dvě realizace obnovy 
významných památkových objektů: paláce Hrádku, 
původního sídla Rožmberků v areálu státního hradu 
a zámku v Českém Krumlově, a dílčí aktivity postupné 
obnovy Thurnovského paláce státního hradu Lipnice 
nad Sázavou. Rezervace na www.muzeumprahy.cz

KAŠTAN–scéna 
UNIJAZZU
Bělohorská 150, 169 00 Praha 6, www.kastan.cz, 
e-mail: kastan@kastan.cz

1. 2. 20:00 KONCERT / Corpulent Provocateur, Most 
Wonky
2. 2. 18:00 VERNISÁŽ VÝSTAVY / Vstup volný
Market Lamoš Žitňanská: Za oponou
2. 2. 20:00 KONCERT / Kaštan overnight – písničkáři 
na dece
Cermaque a jeho hosté: Martin Kyšperský, Ko-
lemjdoucí, Asstma, Mirek Kemel, Člověk krve a možná 
i další… Vlastní deku s sebou!
3. 2. 15:00 Divadlo Matěje Kopeckého: Nápad myšky 
Terezky
3. 2. 20:00 KONCERT / Nauzea Orchestra, Bavor 
a Javor
5. 2. 19:00 PŘEDNÁŠKA S PROJEKCÍ / Pavel Svoboda: 
Nepál – 46 dnů na treku
6. 2. 18:30 PŘEDNÁŠKA / Zdeněk Lukeš: Slavní ně-
mecky hovořící architekti, narození na našem území: 
architekt a pedagog Friedrich Ohmann (1858–1927)
7. 2. 19:00 LITERÁRNÍ BESEDA / Ladislav Čumba: 
Wittgensteinova kniha faktů 
Vystoupíí Banana Split & jeho Moralisté.
8. 2. 20:00 KONCERT / Paprsky inženýra Garina, Kolna
9. 2. 20:00 KONCERT / Edith, Povodí ohře
10. 2. 15:00 Pohádky MaMa – O červené Karkulce
12. 2. 19:00 FILM / Absence blízkosti. Po skončení 
beseda s tvůrci.

  18:00 Young Debut Festival/ Pásmo krátkých 
filmů mladých tvůrců

24. 2.   13:00 Sněhová královna: tajemství ohně 
a ledu

 15:00 Pračlověk
 16:30 Black Panther
 19:00 Hora
 21:00 Akta Pentagon: Skrytá válka
25. 2.  15:00 Pes a drak/ Divadlo pro děti
 17:00 Akta Pentagon: Skrytá válka
 19:00 Hmyz
26. 2.   19:00 Děvče ze sirkárny/ Pondělky s Akim 

Kaurismäkim
  21:00 Bohémský život/ Pondělky s Akim 

Kaurismäkim
27. 2.  17:00 Akta Pentagon: Skrytá válka
 19:00 The Florida project
 21:00 Hmyz
28. 2.  10:00 Manifesto/ Baby Kino
 15:00 S láskou Vincent/ Kino Senior
 17:00 Darkland
 19:00 Akta Pentagon: Skrytá válka
 21:00 The Florida project

DŮM DĚTÍ A MLÁDEŽE
U Boroviček 650/5, 163 00, Praha 6. Informace 
najdete na www.ddmp6.cz.

Sobota 10. 2., Sportovní hala ZŠ TGM Ruzyně 
DDMP6 CUP ŽENY – turnaj ve futsalu
4+1 max. 8 hráček na tým.  Max 6 týmů na turnaj. 
Pouze pro předem přihlášené.

Jarní prázdniny Praha 6
Pondělí až pátek 12.–16. 2. / Jarní příměstský výtvar-
ný tábor denně 8–16 hod. Jarní příměstský gym-
nastický tábor denně 8–16,30 hod.
12.– 14. 2. a 14.–16. 2.  /Tři dny s netopeery. Semináře 
především pro studenty SŠ o partnerských vztazích, 
komunikaci a HIV/ AIDS. Bližší informace na www.
planovanirodiny.cz 
Pondělí až pátek 12.–16. 2., 10–16 hod. / Jarní 
prázdniny v klubu Šestka – hry, Xbox, PS4…, pro děti 
do 15let zdarma
Sobota 24. 2. od 10 do 12 a od 12 do 14 hod. / Kera-
mická sobota – pro děti i další zájemce, kteří nemají 
čas na pravidelné kroužky. Přihlášky předem na tel. 
DDM 235 323 333 nebo klara.pliestikova@ddmp6.cz
Sobota 3. 3. od 9.30 do 12 hod. / Hladit a krmit dovo-
leno! Zvířátkům v našem zookoutku můžete přinést, 
suchý chleba nebo zeleninu a ovoce. Zdarma 

13. 2. Masopustní veselice před Kaštanem
14. 2. 20:00 KONCERT / Zoe Hayter & Footsbarn 
Travelling Theatre (GB/F)
15. 2. 20:00 KONCERT / Jan Burian
Pravidelný večer s Kulturní ozdravovnou
16. 2. 20:00 KONCERT / Fetch!, Kontroll
17. 2. 15:00 Divadlo DAMM – Tam, kde žijí divočiny
17. 2. 20:00 KONCERT / Karabekian, Neřvi mi do ucha.
19. 2. 20:00 KONCERT / Daniel Kahn & The Painted 
Bird (D)
20. 2. 20:00 KONCERT / Lydia Lunch & Weasel Walter: 
Brutal Measures (US)
21. 2. 16:00 Sváťovo dividlo – O perníkové chaloupce
21. 2. 20:00 KONCERT / Večer osamělých písničkářek
Vystoupí Marka Míková, Dagmar Andrtová, Herky 
a LeDva
22. 2. 20:00 KONCERT / ZVA 12-28 BAND (SK)
23. 2. 20:00 BESEDA / Milenky múz: Lenka Dusilová
První z řady nových talkshow v Kaštanu. 
24. 2. 15:00 Divadlo Krtek – Cirkus plný pohádek
24. 2. 20:00 KONCERT / Schodiště
26. 2. 19:00 00 POSLECHOVÝ VEČER / Jiří Černý: Ro(c)
kování  
27. 2. 20:00 KONCERT / Avokaduo, Oswaldovi
28. 2. 20:00 POSLECHOVÝ VEČER / Turek & Turek uvádí
Výstava: 2. 2. – 1. 3.
Market Lamoš Žitňanská: Za oponou
Komorní výstava kreseb a maleb. Moře ženské těles-
nosti skryté za oponou v akcentech barvy a linie.

Výkup starožitných i retro předmětů, sklo, 
porcelán, obrazy, sošky, lustry, nábytek a jiné. 
Tel.: 608 884 148

Likvidace pozůstalosti + stěhování.
Vyklízíme veškeré bytové i nebytové prosto-
ry. Pracujeme o víkendech i svátcích. Tel.: 
775 520 155

LIKVIDACE POZŮSTALOSTÍ. Vyklidíme Váš 
dům, byt, půdu, sklep a jiné. Volejte kdykoliv. 
Pracujeme o svátcích i víkendech. Volejte 
608 884 148

„Ach, jak mě svět se vším mrzí...“ Večer barokních ká-
zání Antonína Koniáše a Ondřeje de Waldt protknutá 
poezií Fridricha Bridela. 
neděle 18. 2. od 15.30 hod. 
Kytarový koncert se zpěvem, na programu: skladby A. 
Vivaldiho, J. S. Bacha, T. O'Carolana a dalších
neděle 4. 3. od 17 hod. 
VIENTO MARERO DUO – koncert.
neděle 11. 3. od 15 hod. 
Koncert pro hospice. 
1. 2. – 31. 3. 
Výstava obrazů Honzy Volfa.

Vstupným na koncerty přispíváte do veřejné sbírky  
na podporu činnosti a provozu Domova . 

INZERCE



30 únor 2018

KULTURNÍ PROGRAMY

KVÍZ
POZNÁTE, CO JE NA OBRÁZKU?
Odpověď zasílejte do 20. února 2018 
na adresu radnice a obálku označte nápisem 
KVÍZ.  Vítěz obdrží zajímavou publikaci poštou. 

FRESH SENIOR KLUB 
Villa Pellé, Pelléova 10, Praha 6, www.villapelle.
cz. Písecká Brána K Brusce 5, Praha 6, www.
piseckabrana.cz. Informace, příhlášky, rezer-
vace: út–pá 10:00–14:00 na tel. č. 224 326 180 
nebo na info@porteos.cz. Pořádá spolek PORTE 
za finanční podpory MČ Praha 6.
Pravidelné kurzy Fresh senior ve Villa Pellé.

 V lednu a v únoru nový blok kurzů: 
Výtvarný kurz s ak. mal. Miladou Gabrielovou 
(úterý 10:00–12:00 a 12:00–14:00)
Kondiční a rehabilitační cvičení 
(středa 10:00–11:00)
Anglická konverzace 
(středa 10:00–11:00, 11:05–12:05 a 12:10–13:10)
Francouzská konverzace 
(čtvrtek 9:30–11:00 a 11:05–12:35)
Taj–ji (čtvrtek 10:00–11:00)
Cvičení pro pevný střed těla 
(čtvrtek 11:05–12:05)

6. 2. v 16.00 Villa Pellé
Zdravé oči – lepší zrak 
Cvičení pro zlepšení zraku a pohodu očí. 

13. 2. v 16.00 Písecká brána
Povídání známého popularizátora vědy, botani-
ka a spisovatele Václava Větvičky o jeho ži-votní 
pouti a profesních cestách. 

19. 2. v 15.50 Český rozhlas, Vinohradská 12, 
Praha 2. Návštěva Českého rozhlasu. REZERVA-
CE NUTNÁ!

20. 2. v 16.00 Villa Pellé
Na stupních vítězů / Filmové portréty pěti atle-
tů, kteří se ve skromných podmínkách připravují 
seniorské mistrov-ství světa ve finském Lahti. 

27. 2. v 16.00 Villa Pellé
Rozhlasové příběhy s Tomášem Černým / 
Příběhy z rozhlasových redakcí, chodeb a studií 
a unikátní snímky z bohatého rozhlasového 
archivu.

Správná odpověď  z minulého čísla  zněla:  
POMNÍK NIKOLY TESLY
Výhercem publikace je Hana Jeněková

Hledáme paní z okolí sídliště Dědina, které 
bychom mohli svěřit skoro dvouletou dceru 
na procházky kočárkem, případně se i domluvit 
na občasném hlídání. Cena min. 100Kč / hod. 
V případě zájmu volejte na 603 439 497.

Vyměním byt na Břevnově – menší za větší 
(s doplatkem). Nabízím byt 3kk, OV, 50m2, cihla, 
2NP, po celkové rekonstrukci, v hezkém bytovém 
domě. Hledám na Praze 6, 3+1 a větší od 80 m2, 
OV, ne přízemí. Přímý majitel. T: 777 066 250

KOMUNITNÍ SENIORSKÉ 
CENTRUM ŠLEJNICKÁ
Komunitní seniorské centrum Pečovatelská 
služba Prahy 6. Informace získáte na:  
Irena Simeonová, tel.: 736 489 330,
e-mail: ksec@pecovatelskasluzbap6.com.

Čtvrtek 1. 2. Ty naše písničky jsou jako 
perličky
14,30 – 15,30 Veselé putování za lidovou 
písničkou po Čechách, Moravě i Slovensku.

INZERCE
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Od února/března  hledáme nejlépe dlouho-
dobý pronájem v Praze. Dispozičně 2+1-3+1 
pro 2 osoby bez dětí a zvířat. Byt musí být v dob-
rém a čistém stavu. Děkuji. 605 845 088

Poptávám pronájem menšího bytu 1+kk nebo 
2+kk a to v Praze nebo do 15 minut od Prahy.  
Zařízení dle dohody, výhodou balkon, mhd musí 
být v dosahu. Děkujeme. 603 789 381

SERVIS OKEN
SERVIS Ž ALUZIÍ

firma DAKASERVIS
– seřízení oken

– výměna těsnění
TEL: 732 961 398

www.dakaservis.cz

Pondělí 5. 2. Cvičení na židlích pro zdravá 
záda 
14,00 – 15,00 I skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina

Úterý 6. 2. Výtvarný ateliér
13,00 – 15,30 „Vytváříme přáníčko“

Úterý 6. 2. Stop zapomínání
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení 

Středa 7. 2.
9,00 – 10,30 Angličtina 
Čtvrtek 8. 2. „Island – krajina sopek 
a ledovců“

14,30 – 15,30 Přednáší cestovatelka Saša 
Ryvolová

Pondělí 12. 2. Harmonizační cvičení 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina

Úterý 13. 2. Kurz PC 
13,30 – 14,15 I. skupina – začátečníci
14,15 – 15,00 II. skupina – mírně pokročilí
15,00 – 15,45 III. skupina – pokročilí

Úterý 13. 2. Stop zapomínání 
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení –  I. skupina

Středa 14. 2.
9,00 – 10,30 Angličtina

Čtvrtek 15. 2. „Příroda kolem nás“
14,30 – 15,30 Přednášejí manželé 
Kolomazníkovi, Záchranná stanice Penthea 
Praha

Pondělí 19. 2. Cvičení na židlích na podporu 
stability
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina

Úterý 20. 2.  Výtvarný ateliér 
13,00 – 15,30 „Vytváříme přání 
k Velikonocům“

Úterý 20. 2. Stop zapomínání
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení II. skupina

Z BYTU DO RODINNÉHO DOMU – VÝMĚNA!
VYMĚNÍM STAV.  PARCELU VRÁŽ U BEROUNA  

1195 M2 SE ZÁKLADY RD-149,9 M2,  VČ. P. D. ZA BYT 
V OV PETŘINY A OKOLÍ. 

NE PŘÍZEMÍ A POSLEDNÍ PATRO. 
V BYTĚ NECHÁM BYDLET PO DOBU DOSTAVBY.

VÍCE INFO PO TEL: 604 353 637

 Nově otevřené RYBÁŘSKÉ POTŘEBY
Nabízíme: rybářské povolenky,  

dětem do 15let zdarma,
Výkup rybářských pozůstalostí,   

muškařská škola
Adresa: Rooseveltova 33,  
Praha 6, tel: 602 309 910

Středa 21. 2.
9,00 – 10,30 Angličtina 

Čtvrtek 22. 2. „Duchovní péče v nemocnici“
14,30 – 15,30 Přednáší Dr. Blažek – ÚVN 
Praha.

Pondělí 26. 2. Cvičení s theraband gumou 
14,00 – 15,00 I. skupina
15,00 – 16,00 II. skupina
16,00 – 17,00 III. skupina

Úterý 27. 2. Kurz PC 
13,30 – 14,15 I. skupina – začátečníci
14,15 – 15,00 II. skupina – mírně pokročilí
15,00 – 15,45 III. pokročilí

Úterý 27. 2. Stop zapomínání 
14,00 – 15,30 Paměťová cvičení – I. skupina

Středa 28. 2.
9,00 – 10,30 Angličtina 
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NEDOSTALI JSTE ŠESTKU DO SCHRÁNKY? NAPIŠTE NÁM NA SESTKA@PRAHA6.CZ

ZASTUPITELSKÝ KLUB TOP 09:  
Předseda: Ing. Jaromír Vaculík, tel. 602 492 692, 
jvaculik@praha6.cz., místopředseda: Ing. Mi le na 
Hanušová, tel. 737 209 713, mhanusova@praha6.
cz., místopředseda: Jiří Růžička, tel. 602 176 922, 
jruzicka@praha6.cz. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB ANO:  
Předseda: Ing. Roman Mejstřík, 
rmejstrik@praha6.cz, 603 418 940; 778 543 832, 
radní: Zdeněk Hořánek, zhoranek@praha6.cz, 
602 336 140. Schůzka je možná po  domluvě. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB STAN:   
Předseda: Ing. Mgr. Libor Bezděk, 775 870 642,  
bezdek@ddmpraha.cz, zástupce starosty: Mgr. Jan 
Lacina, jlacina@praha6.cz, tel.: 220 189 170, člen-
ky/členové: MUDr. Iveta Borská, iborska@praha6.
cz, Ing. Mgr. Oldřich Kužílek, kuzilek@otevrete.cz, 
MgA. Petr Prokop, petar@vosto5.cz.

ZASTUPITELÉ KDU-ČSL
Mgr. Jan Bartůšek, jan-bartusek@seznam.cz, 
MUDr. Marián Hošek, marian.hosek@seznam.cz, 
tel.: 603 169 266.

ZASTUPITELSKÝ KLUB ODS:  
Předseda: Ing. Jiří Lála, e-mail: jlala@praha6.
cz, místopředseda: Ing. Marie Kubíková, tel.: 
724 174 006, e-mail: marie_kubikova@seznam.
cz, ZASTUPITELÉ: Ing. Bc. Simona Nesvadbová, 
Ph.D., e-mail: snesvadbova@seznam.cz, Ing. Marie 
Pojerová, e-mail: mpojerova@praha6.cz, Ondřej 
Matěj Hrubeš, tel: 734 354 178, e-mail: omhrubes@
praha6.cz,  Mgr. Jakub Stárek, tel.: 603 715 271, 
e-mail: jstarek@praha6.cz. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB STRANY ZELENÝCH: 
Předseda:  Mgr. Petr Píša, tel: 603 114 577, e-mail: 
pisap@seznam.cz, místopředseda: Ing. Vladimír 
Šraier, MBA, tel: 602 276 999,  e-mail: vladimir.
sraier@zeleni.cz. Zastupitelé: Mgr. Pavla Ducháčko-

vá Chotková, tel: 608 260 230, e-mail: pduchacko-
vachotkova@seznam.cz; Mgr. Jan Sládek, Ph.D.,  
tel: 775 999 689, e-mail: sladek.jan@gmail.com
MUDr. Antonín Nechvátal,  tel: 774 077 650, e-mail: 
anechvatal@email.cz, Mgr. Karolína Brabcová, tel: 
731 321 737, e-mail: karolina.brabcova@zeleni.cz. 

ZASTUPITELSKÝ KLUB ČSSD
Setkání se zastupiteli ČSSD (Miloš Balabán, 
René Pekárek, Štěpán Stupčuk, Lucie Válová) lze 
dohodnout na obvodním sekretariátu ČSSD v Pra-
ze 6, Bělohorské tř. č. 76; tel. čísla: 220 510 887, 
602 459 163, případně e-mail: ovv.praha6@cssd.cz, 
nebo je kontaktovat na www.praha6.cz.

ZASTUPITELSKÝ KLUB KSČM
Setkání občanů lze dohodnout v sekretariátu v Zi-
kově ulici č. 21, tel: 224 324 168 nebo 224 325 877; 
nebo přímo se zastupiteli: PhDr. Helena Briardová 
tel. 723 607 243, Ing. Jiří Dolejš tel. 775 733 171(asi-
stent), JUDr. Ivan Hrůza tel. 296 814 111.  
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!! Odvoz starého nábytku na skládku. 
Stěhování všeho druhu. Vyklízení sklepů, 
bytů, pozůstalostí atd. Naložíme a odvezeme 
cokoliv. Vše za rozumnou cenu. Volejte: 
773 484 056 Do prodejny hraček Kidtown, přijmeme prodavačku 

na odpolední směny od 13 do 19 hod.
Životopisy zasílejte na adresu obchod.kidtown@
gmail.com, nebo volejte 737 936 053.

Potřebujete vyklidit a  nevíte jak na  to? Vyklí-
zíme a  odvážíme z  těchto míst: půdy, byty, skle-
py, dvorky, zahrádky, ATD. Levně. INFORMACE 
NA TEL.: 702 410 965. Sedm dní v týdnu.

PRONAJÍMEJTE BEZ RIZIKA! Pro manažery firem s rodi-
nami hledáme pěkné byty v Praze. Garantujeme bezpro-
blémový průběh nájmu. BEZ PROVIZE! T: 605 993 268.

Malování, lakování, zednické práce, štuková-
ní, stěrky a sádrokarton, sezonní sleva 10 %. 
Volejte 603 432 476

ANTIK BAZAR APOLLON
Bělohorská 8, Praha 6, stanice tram. 

Malovanka / otevřeno po–pá 10–13 14–16 h
VÝKUP KAŽDÝ DEN 

www.antiqua-apollon.cz,
www.antikpraha.cz/antiqua-apollon

Vykoupíme různé PAMÁTKY NA STARÉ 
ČASY i poškozené. Zejména máme zájem 
o dečky, přehozy, hračky–vláčky, panenky, 

auta, stavebnice, hry, reklamní cedule, pohledy, 
mince, vyznamenání, medaile, šavle, dýky, 

nože, vzduchovky, staré zbraně, brnění, 
gramofony, radia, telefony, mikroskopy, léčebné 

el. přístroje, foto aparáty, kompasy, globusy, 
Čtyřlístek, obrazy, grafiku, hodiny, lampy, 
lustry, sochy–porcelán, kov, sádra, dřevo, 

šperky–české granáty, zlaté, stříbrné, bižuterii, 
vánoční ozdoby,  pracovnu, psací stůl

Zavolejte, rádi přijedeme i pro málo věcí.
Kontakty: tel. 777 100 898

e-mail: sahula.martin@post.cz

POSILOVNA, SAUNA, SOLARIUM,
AEROBIC, PILATES, YOGA, ZUMBA
CARDIO, FUNKČNÍ, KRUHOVÝ TR.

PŘIJĎTE PO VÁNOCÍCH K NÁM
VÝHODNÉ PERMANENTKY

KOULOVA 15, PRAHA – 6, DEJVICE
V  ZAHRADĚ HOTELU INTERNATIONAL

ZDARMA 1. VSTUP PŘI KOUPI 
PERMANENTKY S TÍMTO KUPÓNEM

TEL: 296 537 838
WWW: FITNESS-PODBABA.CZ

FITNESS - PODBABA
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